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Aika 12.02.2024, klo 18:00 - 18:47

Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 1 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 2 Pöytäkirjan tarkastus

§ 3 Nuorisovaltuuston edustus kaupunginvaltuustossa

§ 4 Kirrinsanta 66. kaupunginosan teollisuusalueen asemakaavan muutos 609 1765

§ 5 Lentoliikenne 1.1.2025 eteenpäin

§ 6 Valtuustoryhmien puheenjohtajat ja sihteerit vuonna 2024

§ 7 Valtuustoaloitteiden raportointi 2021-2025, syyskausi 2023

§ 8
Palveluliikelaitoksen ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin 
suojajalkineet kaupungilta, valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Milka Tommila

§ 9
Porin kaupungin konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Sanna Grönmark

§ 10
Pori mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-
mobiilisovelluksen avulla, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Stenman

§ 11
Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen, valtuustoaloite, 
valtuutettu Arto Nurmi

§ 12
Selvitys kaupungin palveluiden yhdenvertaisuudesta, valtuustoaloite, useat 
valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Neea Kähkönen

§ 13
Porin kaupungin selvitettävä mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet 
kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi soveltuvilta osin, valtuustoaloite, Liike 
Nyt -valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto

§ 14

Porin tekonurmikenttien muuttaminen ympäristöystävällisemmiksi, 
mikromuoveja sisältävä kumirouhe korvattava ympäristöystävällisemmillä 
materiaaleilla , valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Hanna Sinisalmi

§ 15
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen, valtuustoaloite, valtuutettu 
Ismo Läntinen

§ 16
Valtuustoaloite vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, 
Anttooran ja Ahlaisten alueella, valtuustoaloite, valtuutettu SInikka Alenius

§ 17
Porin teknisen toimialan kaluston investointisuunnitelma, valtuustoaloite, 
valtuutettu Jarno Joensuu

Lisäpykälät
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§ 18 Lupapiste.fi viesteihin vastattava 3 arkipäivän sisällä, valtuustoaloite, 
valtuutettu Mikael Ropo

§ 19
Porin stadion painonnostosali säilytettävänä maksuttomana, valtuustoaloite, 
valtuutettu Anssi Salmi
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Saapuvilla olleet jäsenet
Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Timo Aro
Tarja Grönblom, varajäsen
Sanna Grönmark
Aila Haikkonen
Markus Halminen
Oili Heino, varajäsen
Jukka Heinonen, varajäsen
Kimmo Hohkala, varajäsen
Tapio Huhtanen
Jussi Ihamäki
Jarno Joensuu
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Sampsa Kataja
Krista Kiuru
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Petri Lahtinen, varajäsen
Christa Lahto
Arja Laulainen
Antti Lehtonen, varajäsen
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Arto Nurmi
Marianne Ostamo
Mikko Pakkasela
Laura Pullinen
Tiina Puska
Hanna Raitakari
Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
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Heikki Santavuo
Hanna Sinisalmi
Sini Solala
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Teuvo-Jukka Urho, varajäsen
Niko Viinamäki
Sami Viitasaari, varajäsen
Viliina Välimäki

Muut saapuvilla olleet
Kari Nummi, controller, talousyksikkö, sihteeri
Päivi Alho
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Minna Heikkilä, viestintäjohtaja
Lauri Inna, kaupunginjohtaja
Timo Jauhiainen, henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala
Noa Stenros
Otto Arponen, asemakaava-arkkitehti, poistui 18:18

Poissa
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Diana Bergroth-Lampinen
Emmastiina Hesso
Jani-Petteri Pajukoski
Etta Peltola
Nelly Pitkänen
Mika Tuhkanen
Erno Välimäki
Matti Välimäki

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Kari Nummi
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

15.02.2024 15.02.2024
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Mika Aho
 

Sinikka Alenius
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla alkaen 16.2.2024.

Kari Nummi
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§ 1
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 7.2.2024. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu: Kutsuttu varajäsen:
Etta Peltola Antti Lehtonen
Matti Välimäki Tarja Grönblom
Raisa Ranta Jukka Heinonen
Jani-Petteri Pajukoski Oili Heino
Emmastiina Hesso Teuvo-Jukka Urho
Mika Tuhkanen (saapuu klo 19.00 jälkeen) -
Diana Bergroth-Lampinen Sami Viitasari
Nelly Pitkänen Petri Lahtinen
Erno Välimäki Kimmo Hohkala.

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 1/2024 7 ( )76
Kaupunginvaltuusto 12.02.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

§ 2
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Mika Tuhkanen ja Erno Välimäki (varalla Mika Aho).

Pöytäkirja tarkastetaan 15.2.2024.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Mika Aho ja Sinikka Alenius (varalla Timo Aro).

Pöytäkirja tarkastetaan 15.2.2024.
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Kaupunginhallitus, § 34,29.01.2024
Kaupunginvaltuusto, § 3, 12.02.2024

§ 3
Nuorisovaltuuston edustus kaupunginvaltuustossa

PRIDno-2024-415

Kaupunginhallitus, 29.01.2024, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Porin kaupungin hallintosäännön 13 §:n mukaan Porin kaupungissa on seuraavat 
kaupunginhallituksen asettamat vaikuttamistoimielimet: nuorisovaltuusto, 
vanhusneuvosto, ja vammaisneuvosto ja sekä rintamaveteraaniasiain 
neuvottelukunta. Kaupunginhallitus on asettanut nuorisovaltuuston vuosittain.

Nuorisovaltuusto on pitänyt järjestäytymiskokouksensa 18.1.2024. 
Nuorisovaltuusto jatkaa toimintaansa sivistystoimialan suomin toimintaedellytyksin.

Hallintosäännön 102 §:n mukaan nuorisovaltuusto voi nimetä valtuuston kokoukseen 
edustajansa, jolla on läsnäolo- ja puheoikeus. Nuorisovaltuuston edustajalla ei 
kuitenkaan ole läsnäolo-oikeutta valtuuston suljetussa kokouksessa. Lisäksi 
nuorisovaltuustolla on edustus kaupungin suurimmissa lautakunnissa. Vuoden 2024 
edustuspaikat on niin ikään päätetty nuorisovaltuuston 18.1.2024 pidetyssä 
kokouksessa.

Nuorisovaltuuston päätöksellä vuoden 2024 edustajaksi kaupunginvaltuustoon on 
valittu Noa Stenrosin ja hänen varahenkilökseen Joonatan Juntunen. 

Vuonna 2023 nuorisovaltuustolla on ollut edustus seuraavissa lautakunnissa: 
sivistyslautakunta, tekninen lautakunta, elinvoima- ja ympäristölautakunta ja vapaa-
ajan lautakunnassa.

Nuorisovaltuuston päätöksellä 18.1.2024 § 18 edustajat lautakuntiin vuodeksi 2024 on 
valittu seuraavasti:
Sivistyslautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto ja varaedustaja Joonatan Juntunen.
Elinvoima- ja ympäristölautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Joonatan Juntunen ja varaedustaja Robert Poussa.
Tekninen lautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Robert Poussa ja varaedustaja Tomas Koivuniemi.
Vapaa-ajan lautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto ja varaedustaja Joonatan Juntunen. 

Asian liitteenä ovat pöytäkirjanotteet nuorisovaltuuston järjestäytymiskokouksesta 
18.1.2024 § 18 ja 18.1.2024 § 22.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää:

asettaa nuorisovaltuusto vuodelle 2024 nuorisovaltuuston esityksen mukaisesti
todeta, että nuorisovaltuuston edustus kaupungin lautakunnissa vuonna 2024 
noudattaa nuorisovaltuuston 18.1.2024 § 18 tekemää päätöstä seuraavasti: 

Sivistyslautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto ja varaedustaja Joonatan 
Juntunen.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Joonatan Juntunen ja varaedustaja 
Robert Poussa.

Tekninen lautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Robert Poussa ja varaedustaja Tomas 
Koivuniemi.

Vapaa-ajan lautakunta
Nuorisovaltuuston edustaja Mirella Keto ja varaedustaja Joonatan 
Juntunen. 

päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
merkitsee tiedoksi, että nuorisovaltuusto on nimennyt edustajakseen 
kaupunginvaltuuston vuoden 2024 kokouksiin Noa Stenrosin ja hänen 
varahenkilökseen Joonatan Juntusen.
toteaa vielä, että nuorisovaltuuston edustajien läsnäolo-oikeus toimielinten 
kokouksissa ei koske salassa pidettäviä asioita.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 3

Liitteet
1 Pöytäkirjan ote-Nuorisovaltuusto - 18.01.2024 § 18
Verkkojulkisuus rajoitettu
2 Pöytäkirjan ote-Nuorisovaltuusto - 18.01.2024 § 22
Verkkojulkisuus rajoitettu

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 29.1.2024 § 34.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi, että nuorisovaltuusto on nimennyt 
edustajakseen kaupunginvaltuuston vuoden 2024 kokouksiin Noa Stenrosin ja hänen 
varahenkilökseen Joonatan Juntusen.

Päätös
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Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginhallitus, § 446,09.10.2023
Kaupunginhallitus, § 60,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 4, 12.02.2024

§ 4
Kirrinsanta 66. kaupunginosan teollisuusalueen asemakaavan muutos 609 1765

PRIDno-2022-3463

Kaupunginhallitus, 09.10.2023, § 446

Valmistelijat / lisätiedot:
Otto Arponen
otto.arponen@pori.fi
Asemakaava-arkkitehti

Liitteet
1 Ehdotusvaihe - kaavaselostus 609 1765 3.10.2023
2 Ehdotusvaihe - kaavakartta 609 1765 3.10.2023

Suunnittelualue sijaitsee Reposaaren maantien molemmin puolin Kirrinsannan 
teollisuusalueella. Alueen länsi- ja pohjoispuolella sijaitsee Mäntyluodon satama- ja 
teollisuusalueita. Kaava-alueen eteläpuolella kulkee Mäntyluodon satamaan johtava 
rautatie sekä valtatie 2. Alueen itäpuolella kulkee Tahkoluodon rautatieyhteys. 
Etäisyys Porin keskustaan on noin 20 km. Kaava-alueen pinta-ala on noin 55,5 ha.

Asemakaavan muutoksen pääasiallisena tarkoituksena on muuttaa nykyiset 
teollisuusalueet T/kem -alueiksi, jotta alueelle voi sijoittaa vaarallisten kemikaalien 
laajamittaista teollista käsittelyä tai varastointia harjoittavan laitoksen/laitoksia (T
/kem). Samalla poistetaan Tahkoluotoon johtavalta rautatiealueelta tasoristeyksen t-
merkintä.

Suunnittelualue on voimassa olevassa asemakaavassa teollisuus- ja 
varastorakennusten korttelialuetta (T-1 ja T-16), yleisen tien aluetta (LT), 
suojaviheraluetta (EV ja EV-1), katualuetta (Kolpantie ja Kirrintie) ja rautatiealuetta (LR).

Asemakaavan muutos muodostuu teollisuus- tai varastorakennusten korttelialueesta, 
jolle saa sijoittaa merkittäviä, vaarallisia kemikaaleja valmistavia tai varastoivia 
laitoksia (T/kem-2), teollisuus- ja varastorakennusten korttelialueesta (T), yleisen tien 
alueesta (LT), katualueesta (Vaakuntie), rautatiealueesta (LR), luonnonsuojelualueesta 
(SL-5), suojaviheralueesta (EV) ja yhdyskuntateknistä huoltoa palvelevien rakennusten 
ja laitosten alueesta (ET).

Asemakaavan vireilletulosta on tiedotettu 27.7.2022 kuulutuksella ja kirjeellä 
osallisille. Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on ollut nähtävillä 28.7. - 31.8.2022 
kaupungin verkkosivuilla ja sähköisellä ilmoitustaululla.

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatiin ennakkolausunnot elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta, DNA Oyj:ltä, Varsinais-Suomen Ely-keskukselta sekä Turvallisuus- 
ja kemikaalivirastolta (Tukes). Vireilletulovaiheen nähtävilläolon aikana ei jätetty 
mielipiteitä.
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17.11.2022 on pidetty MRA 26§ mukainen viranomaisneuvottelu. Neuvottelun 
tarkoituksena oli tuoda esille mahdolliset valtakunnalliset, maakunnalliset ja muut 
keskeiset tavoitteet, valtion toteuttamisvelvollisuuden kannalta tärkeät kysymykset 
sekä viranomaisten käsitykset tutkimusten ja selvitysten tarpeesta.

Kaavaluonnos on ollut nähtävillä 22.6. – 31.8.2023 kaupungin verkkosivuilla ja  
sähköisellä ilmoitustaululla. Kaavaluonnos on lähetetty osallisille kirjeitse.

Kaavaluonnoksesta saatiin ennakkolausunnot elinvoima- ja ympäristötoimialalta, DNA 
Oyj:ltä, turvallisuus- ja kemikaalivirastolta (Tukes), väylävirastolta, Satakuntaliitolta ja 
Varsinais-Suomen ELY-keskukselta. Luonnosvaiheen nähtävilläolon aikana ei jätetty 
mielipiteitä.

Luonnosvaiheen palautteiden pohjalta kaavaehdotukseen on tehty lisäyksiä ja 
tarkennuksia koskien muun muassa hulevesien käsittelyä, luonnonsuojelualueen 
rajausta, rakennusten korkeuksia, pistoraidetta ja katujen nimiä.

Kaavatyön yhteydessä on laadittu selvitykset Kirrinsanta, T/kem-kaavamuutos, 
vaikutusten arviointi ja Kirrinsanta, luontotyyppiselvitys. Lisäksi kaavatyön selvityksinä 
toimivat muun muassa Yyterinniemen osayleiskaavan laadinnan yhteydessä 
laadittavat selvitykset.

Mielipiteet ja ennakkolausunnot on esitetty kaavaselostuksen liitteenä olevassa 
palauteraportissa.

Mielipiteet ja ennakkolausunnot ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaavatyön 
asiakirjoissa kaupungin asianhallintajärjestelmässä.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja erillisenä.

Asemakaavaan ei liity maankäyttösopimuksia.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta ja -selostus.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää asettaa Kirrinsanta 66. kaupunginosan teollisuusalueen 
asemakaavan muutoksen 609 1765, päivätty 3.10.2023, nähtäväksi vähintään 30 
päivän ajaksi ja pyytää siitä lausunnot Satakunnan pelastuslaitokselta, Pori Energia Oy 
Energiayksiköltä, Pori Energia Sähköverkot Oy:ltä, Gasgrid Finland Oy:ltä, Gasum Oy:
ltä, Varsinais-Suomen ELY-keskukselta, DNA-Länsi-Suomelta, Satakuntaliitolta, 
Tukesilta, Väylältä, tekniseltä lautakunnalta, elinvoima- ja ympäristölautakunnalta, 
ympäristöterveysjaostolta ja Porin Vedeltä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 60

Valmistelijat / lisätiedot:
Otto Arponen
otto.arponen@pori.fi
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Asemakaava-arkkitehti

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe- 1765 kaavaselostus 30.1.2024
2 Hyväksymisvaihe- 1765 kaavakartta 30.1.2024

Kaupunginhallitus on päättänyt 9.10.2023 asettaa Kirrinsanta 66. kaupunginosan 
teollisuusalueen asemakaavan muutoksen 609 1765, päivätty 3.10.2023 nähtäväksi 
vähintään 30 päivän ajaksi, ja pyytänyt siitä lausunnot Satakunnan pelastuslaitokselta, 
Pori Energia Oy:lta, Energiayksiköltä, Pori Energia Sähköverkot Oy:ltä, Gasgrid Finland 
Oy:ltä, Gasum Oy:ltä, Varsinais-Suomen ELY-keskukselta, DNA Länsi-Suomelta, 
Satakuntaliitolta, Tukesilta, Väylältä, tekniseltä lautakunnalta, elinvoima-ja 
ympäristölautakunnalta, ympäristöterveysjaostolta ja Porin Vedeltä.

Kaavaehdotus ja -selostus olivat nähtävillä 19.10. – 17.11.2023. Saaduista lausunnoista 
on laadittu erillinen ehdotusvaiheen palauteraportti, joka sisältää koosteen 
lausunnoista ja kaupunkisuunnittelun antamat vastineet. Ehdotusvaiheen 
palauteraportti on kaavaselostuksen liitteenä.

Lausunnot koskivat pääosin:

asemakaavan käyttötarkoituksen T/kem suhdetta maakuntakaavan 
aluevarausmerkintöihin
yleiskaavallista tarkastelua
asemakaavan suhdetta valtakunnallisiin alueidenkäyttötavoitteisiin
maisemavaikutusten arvioinnin täydentämistä
korttelialueiden puustoalueita
itä-länsisuuntaisen viheryhteyden osoittamist a alueen halki
olemassa olevien havaintoaineistojen hyödyntämistä linnuston osalta
alueen luontokohteita koskevien määräysten tarkentamista
kestävää rakentamista koskevien kaavamääräysten täydentämistä sekä alueen 
läpi kulkevan teknisen huollon verkoston huomioon ottamista.

 

Ehdotusvaiheen nähtävänä olon aikana ei jätetty mielipiteitä. 

Lausunnot ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaupungin asianhallintajärjestelmässä.

29.1.2024 on pidetty ehdotusvaiheen viranomaisneuvottelu. Neuvottelu painottui 
kaavatyön luonto- ja maisema-aiheisiin ja neuvotteluun kutsuttiin näiden osa-alueiden 
edustajat. Neuvottelun muistio on kaavaselostuksen liitteenä.

Kaava-aineistoon tehtiin saatujen palautteiden pohjalta tarkennukset, joiden 
pääpiirteet selviävät kaavaselostuksen liitteenä olevasta ehdotusvaiheen 
palauteraportista.

Ehdotusvaiheen palautteiden pohjalta tehdyt muutokset kaava-aineistoihin ovat 
kokonaisuuden kannalta merkitykseltään vähäisiä, eikä asemakaavaa tarvitse asettaa 
uudelleen nähtäväksi.

Tämän asemakaavan alueella tonttijako laaditaan sitovana ja erillisenä.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta ja -selostus.
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Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kirrinsanta 66. 
kaupunginosan teollisuusalueen asemakaavan muutos 609 1765, päivätty 30.1.2024, 
hyväksytään. 

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian kohdalta kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 4

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe- 1765 kaavaselostus 30.1.2024
2 Hyväksymisvaihe- 1765 kaavakartta 30.1.2024

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 60.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Kirrinsanta 66. kaupunginosan teollisuusalueen 
asemakaavan muutoksen 609 1765, päivätty 30.1.2024. 

Kokouskäsittely
Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli asemakaava-arkkitehti Otto Arposen 
alustuksen asiasta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

______

Merkitään, että Otto Arponen poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
jälkeen kello 18.18.

Tiedoksi
Varsinais-Suomen ELY-keskus, kaupungingeodeetti, kaupunkisuunnittelu, Vaasan 
maanmittauslaitos, Satakuntaliitto ja muut asianosaiset
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Kaupunginhallitus, § 61,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 5, 12.02.2024

§ 5
Lentoliikenne 1.1.2025 eteenpäin

PRIDno-2024-221

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 61

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
sidosryhmäjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti vuonna 2022 jatkaa reittilentojen hankintaa Porista 
Helsinkiin ostoliikenteenä edellisen ostoliikennesopimuksen päättyessä saman 
vuoden lopulla. Kilpailutuksen tuloksena sopimuskumppaniksi valittiin unkarilainen 
lentoyhtiö, Budapest Aircraft Service (BASe) Ltd.

Nykyinen reittilentoliikenteen sopimus välillä Pori-Helsinki on voimassa vuoden 2024 
loppuun, jonka jälkeen sopimuksessa on optiot kahdelle seuraavalle 
vuodelle. Nykyinen sopimus kattaa kymmenen lähtöä Porista ja Helsingistä viikossa, ja 
operaattorille maksettava sopimuskorvaus liikennöinnistä on noin kolme miljoonaa 
euroa vuodessa.

Vuoden 2025 alusta alkavan sopimuskauden valmistelu on aloitettu yhteistyössä 
liikenne- ja viestintäministeriön ja Traficomin kanssa. Uuden sopimuskauden julkisen 
palveluvelvoitteen asettamisesta ja liikenteen kilpailutuksesta vastaa Traficom. Porin 
kaupunki ja valtio (Traficom) laativat sopimuksen yhteishankinnasta, jossa sovitaan 
menettelyistä ja rahoituksesta. Sopimuskauden kustannukset jaetaan valtion ja Porin 
kaupungin kesken noin puoliksi riippuen halutusta palvelutasosta ja kilpailutuksen 
tuloksesta. Lähtökohtana on kymmenen edestakaista lentoa viikossa. 

Traficom ja Porin kaupungin välinen yhteishankintahankintasopimus pitää 
allekirjoittaa alkuvuoden 2024 aikana, jotta kilpailutus, hankintapäätös ja sopimus 
operaattorin kanssa saadaan tehtyä siten, että liikennöinti uudella sopimuksella voi 
alkaa vuoden 2025 alusta alkaen. Yhteishankintasopimuksen allekirjoittaminen 
edellyttää Porin kaupungin päätöksentekoa asiassa.

Vuoden 2023 syyskuussa hallituksen budjettiriihessä päätetty määräraha 
maakuntalentojen hankkimiseksi sisältää Porin ja Helsingin välisen yhteyden 
tukemisen 1 600 000 euroa vuonna 2025. Traficomin edellyttämän periaatteellisen 
rahoituspäätöksen tekee Porin kaupungin osalta kaupunginvaltuusto, koska kysymys 
on tarvittavan määrärahan varaamisesta vuosien 2025, 2026 ja 2027 talousarvioihin. 
Mahdollinen optiovuosien käyttäminen edellyttää oman päätöksentekonsa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että Pori kaupunki:

- päättää olla käyttämättä nykyisen sopimuksen optioita vuoden 2024 jälkeen
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- sitoutuu yhteisen kilpailutuksen toteuttamiseen Traficomin kanssa

- varaa yhteishankintasopimusta varten 1 900 000 euron suuruisen määrärahan 
erikseen vuosille 2025 ja 2026 sekä 500 000 euron suuruisen määrärahan vuodelle 
2027

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 5

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 61.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Pori kaupunki:

päättää olla käyttämättä nykyisen sopimuksen optioita vuoden 2024 jälkeen
sitoutuu yhteisen kilpailutuksen toteuttamiseen Traficomin kanssa
varaa yhteishankintasopimusta varten 1 900 000 euron suuruisen määrärahan 
erikseen vuosille 2025 ja 2026 sekä 500 000 euron suuruisen määrärahan 
vuodelle 2027.

Kokouskäsittely
Merkitään, että valtuutettu Krista Kiuru poistui esteellisenä tämän asiakohdan 
käsittelyn ajaksi. Kiuru on osallistunut valtioneuvostossa asian käsittelyyn.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Esteellisyys
Krista Kiuru

Tiedoksi
Traficom, liikenne- ja viestintäministeriö
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Kaupunginhallitus, § 48,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 6, 12.02.2024

§ 6
Valtuustoryhmien puheenjohtajat ja sihteerit vuonna 2024

PRIDno-2024-86

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 48

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Hallintosäännön 92 §:n mukaan valtuustoryhmän puheenjohtajiston ja sihteerin 
yhteystiedot toimitetaan valtuustolle kunkin toimintavuoden ensimmäisessä 
kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
merkitsee tiedoksi valtuuston kokouksessa valtuustoryhmien puheenjohtajistosta ja 
sihteereistä annettavat ilmoitukset.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 6

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 48.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi valtuuston kokouksessa valtuustoryhmien 
puheenjohtajistosta ja sihteereistä annettavat ilmoitukset.

Kokouskäsittely
Kaupunginvaltuuston puheenjohtajalle toimitettiin seuraavat valtuustoryhmien 
puheenjohtajistoa ja sihteeriä koskevat ilmoitukset:

Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä: pj. Jyrki Levonen, 1. vpj. Sonja 
Myllykoski, 2. vpj. Tuomas Koivisto ja sihteeri Neea Kähkönen
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Kokoomuksen Porin valtuustoryhmä: pj. Bia Kaski, 1. vpj. Henna Kyhä, 2. vpj. 
Jussi Ihamäki ja sihteeri Viliina Välimäki
Perussuomalaisten Porin valtuustoryhmä: pj. Ismo Läntinen, vpj. Arto Nurmi ja 
sihteeri Heidi Sakari
Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä: pj. Raisa Ranta, vpj. Mika Aho ja sihteeri 
Emmastiina Hesso
Porin vihreä valtuustoryhmä: pj. Laura Pullinen, vpj. Hanna Sinisalmi ja sihteeri 
Mika Tuhkanen
Keskustan valtuustoryhmä: pj. Juha Kantola, vpj. Aila Haikkonen ja sihteeri Raija 
Koskiranta
Kristillisdemokraattien valtuustoryhmä: pj. Simo Korpela, vpj. Markus Halminen 
ja sihteeri Marketta Juntunen
Liike Nyt valtuustoryhmä: pj. Niko Viinamäki, vpj. Christa Lahto ja sihteeri Jari 
Haapaniemi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto merkitsi valtuustoryhmien puheenjohtajistoa ja sihteeriä 
koskevat ilmoitukset tiedoksi.

Tiedoksi
Hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, tarkastustoimi, viestintäyksikkö/Kalle Aaltonen
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Kaupunginhallitus, § 49,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 7, 12.02.2024

§ 7
Valtuustoaloitteiden raportointi 2021-2025, syyskausi 2023

PRIDno-2021-3165

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Valtuustoaloitteiden käsittely -raportti, tilanne 30.1.2024

Porin kaupungin hallintosäännön 15. luvussa on määräykset valtuutetun aloite- ja 
kyselyoikeudesta. Hallintosäännön 126 §:n mukaan:

"Kokouskutsussa mainittujen asioiden käsittelyn jälkeen on valtuustoryhmällä ja 
valtuutetulla oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kaupungin toimintaa ja hallintoa 
koskevista asioista. Aloite annetaan puheenjohtajalle. Sähköisessä kokouksessa aloite 
lähetetään sähköisesti kokouksen puheenjohtajan ilmoittamalla tavalla.

Aloitetta ei oteta heti käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kukin aloite palaa valmistelun jälkeen valtuuston käsiteltäväksi. 
Aloitteet on valmisteltava siten, että ne palaavat valtuuston käsiteltäväksi kuuden 
kuukauden kuluessa vireille tulostaan.

Kaupunginhallitus esittää vuoden ensimmäisessä kokouksessa ja syksyn 
ensimmäisessä kokouksessa luettelon valtuutettujen tekemistä ja 
kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista sekä niidenjohdosta tehdyistä 
toimenpiteistä kokousta edeltävän vuoden ajalta.”

 Valtuustoaloitteista on laadittu luettelo, johon on koottu kaupunginhallitukseen 
tulleet valtuutettujen aloitteet ja niiden käsittely. Päivitetty raportti (30.1.2024) on 
asian liitteenä.

Ajanjakso TehtyjäValmisKesken
Kesken olleet ennen 1.8.2021 tehdyt aloitteet11 11 0
1.8.2021-31.12.2021 27 27 0
1.1.2022-31.7.2022 37 34 3
1.8.2022-31.12.2022 21 19 2
1.1.2023-31.7.2023 15 11 4
1.8.2023-31.12.2023 12 2 10
Yhteensä 123 104 19

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
luettelon kaupunginhallitukselle lähetetyistä aloitteista ja niiden johdosta tehdyistä 
toimenpiteistä.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 7

Liitteet
1 Valtuustoaloitteiden käsittely -raportti, tilanne 30.1.2024

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 49.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi luettelon kaupunginhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista ja niiden johdosta tehdyistä toimenpiteistä.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginvaltuusto, § 142,19.09.2022
Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta, § 60,22.11.2022
Kaupunginhallitus, § 504,06.11.2023
Kaupunginhallitus, § 50,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 8, 12.02.2024

§ 8
Palveluliikelaitoksen ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin suojajalkineet 
kaupungilta, valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen 
allekirjoittaja Milka Tommila

PRIDno-2022-5130

Kaupunginvaltuusto, 19.09.2022, § 142

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Palveluliikelaitoksen ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin 
suojajalkineet kaupungilta

Ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöille ei nykyisen työehtosopimuksen mukaan 
kuulu suojajalkineita työasusteeseen työpaikalla. Työntekijät siis vastaavat nyt itse 
työjalkineistaan. Tämä on jo työturvallisuuden kannalta riskialtista, työhyvinvoinnista 
puhumattakaan. Palveluliikelaitoksen työntekijät ovat suurimman osan työajastaan 
jalkojensa varassa ja jalkineilla on ergonomian ja työterveyden kannalta suuri 
merkitys. Kunnollisilla jalkineilla edistetään ergonomiaa, lisätään työhyvinvointia ja 
ehkäistään sairastumisia ja edelleen sairaslomien tarvetta. Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä esittää, että Porin kaupunki jatkossa sisällyttää suojajalkineet 
työasusteisiin ja huomioi tarpeen liikelaitoksen talousarviossa

Porissa 19.9.2022

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Milka Tommila

Raisa Ranta

Mika Aho

Antero Kivelä

Jaakko Jäntti

Markku Tanttinen

Jani-Petteri Pajukoski

Emma Hesso"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta, 22.11.2022, § 60

Valmistelijat / lisätiedot:
Jani Sundell
jani.sundell@pori.fi
johtaja

Valtuutettu Milka Tommila jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.9.2022 § 142 
seuraavan valtuustoaloitteen: ”Palveluliikelaitoksen ateria- ja puhtauspalveluiden 
työntekijöiden asusteisiin suojajalkineet kaupungilta.

Ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöille ei nykyisen työehtosopimuksen mukaan 
kuulu suojajalkineita työasusteeseen työpaikalla. Työntekijät siis vastaavat nyt itse 
työjalkineistaan. Tämä on jo työturvallisuuden kannalta riskialtista, työhyvinvoinnista 
puhumattakaan. Palveluliikelaitoksen työntekijät ovat suurimman osan työajastaan 
jalkojensa varassa ja jalkineilla on ergonomian ja työterveyden kannalta suuri 
merkitys. Kunnollisilla jalkineilla edistetään ergonomiaa, lisätään työhyvinvointia ja 
ehkäistään sairastumisia ja edelleen sairaslomien tarvetta. Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä esittää, että Porin kaupunki jatkossa sisällyttää suojajalkineet 
työasusteisiin ja huomioi tarpeen liikelaitoksen talousarviossa”

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi. 
Kaupunginhallitus on kokouksessaan päättänyt pyytää lausunnot valtuustoaloitteesta 
Porin palveluliikelaitoksen johtokunnalta ja HR-yksiköstä.

Palveluliikelaitoksen lausunto:

Porin Palveluliikelaitos noudattaa suojajalkineiden hankinnassa Porin kaupungin 
yleistä henkilösuojainten hankintaa koskevaa ohjeistusta. Ohjeistuksen mukaisesti 
suojainten, kuten turvajalkineiden hankinta perustuu riskienkartoitukseen, joka 
toteutetaan kaupunkitasoisesti Safety Manager -ohjelmassa. Tämän lisäksi 
Palveluliikelaitos on johtokunnan päätöksen mukaisesti mahdollistanut 
työntekijöilleen liukuestepohjallisten hankinnan. Palveluliikelaitoksella tunnistetaan 
valtuustoaloitteessakin mainitut työergonomiaan liittyvät haasteet, joiden johdosta 
Palveluliikelaitoksella on kiinnitetty erityishuomiota työoloarviointien suorittamiseen, 
työtapoihin sekä työtä keventävien laitteiden hankintaan. Palveluliikelaitos myös 
jatkaa edelleen työntekijöiden työergonomia koulutuksia vuonna 2023.

Ehdotus
Esittelijä: Jani Sundell, johtaja

Palveluliikelaitoksen johtokunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
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Palveluliikelaitoksen johtokunta päätti antaa päätösehdotuksen mukaisen lausunnon 
valtuustoaloitteesta kaupunginhallitukselle seuraavin lisäyksin; Palveluliikelaitos 
käsittelee työssä käytettävän työvaatekokonaisuuden sisällön seuraavaksi nykyistä 
työvaatehankintaan liittyvää sopimusta uusittaessa.

Kaupunginhallitus, 06.11.2023, § 504

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 HR-yksikön lausunto valtuustoaloitteeseen 19.9.2022 §142
2 Henkilönsuojaimet -ohje

Porin Vasemmistoliiton Valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.9.2022 § 142 Palveluliikelaitoksen 
ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin suojajalkineet kaupungilta -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 26.9.2022 § 554 pyytää 
Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan ja HR-yksikön lausunnot.

Porin palveluliikelaitoksen johtokunta käsitteli asiaa kokouksessaan 22.11.2022 § 60.

HR-yksikön lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian jatkovalmisteluun.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 50

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 HR-yksikön lausunto valtuustoaloitteeseen 19.9.2022 §142
2 Henkilönsuojaimet -ohje
3 Lisäselvitys Palveluliikelaitoksen ja HR-yksikön lausuntoon
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Porin Vasemmistoliiton Valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.9.2022 § 142 Palveluliikelaitoksen 
ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin suojajalkineet kaupungilta -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 26.9.2022 § 554 pyytää 
Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan ja HR-yksikön lausunnot.

Porin palveluliikelaitoksen johtokunta käsitteli asiaa kokouksessaan 22.11.2022 § 60.

HR-yksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus palautti 6.11.2023 § 504 asian jatkovalmisteluun.

Lisäselvitys palveluliikelaitoksen ja HR-yksikön lausuntoon on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 8

Liitteet
1 HR-yksikön lausunto valtuustoaloitteeseen 19.9.2022 §142
2 Henkilönsuojaimet -ohje
3 Lisäselvitys Palveluliikelaitoksen ja HR-yksikön lausuntoon

Porin Vasemmistoliiton Valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.9.2022 § 142 Palveluliikelaitoksen 
ateria- ja puhtauspalveluiden työntekijöiden asusteisiin suojajalkineet kaupungilta -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 26.9.2022 § 554 pyytää 
Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan ja HR-yksikön lausunnot.

Porin palveluliikelaitoksen johtokunta käsitteli asiaa kokouksessaan 22.11.2022 § 60.

HR-yksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus palautti 6.11.2023 § 504 asian jatkovalmisteluun.

Lisäselvitys palveluliikelaitoksen ja HR-yksikön lausuntoon on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 50.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 85,30.05.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 178,05.10.2022
Kaupunginhallitus, § 51,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 9, 12.02.2024

§ 9
Porin kaupungin konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi, valtuustoaloite, useat 
valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Sanna Grönmark

PRIDno-2022-2843

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 85

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE

Esitän, että Porin kaupungin konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi, joka 
perehtyy rahoitusintrumentteihin, tukee kaikkia toimialoja EU-hankkeiden 
hakemusten valmistelussa ja avustaa aktiivisesti rahoituksen saaneiden hankkeiden 
projektityöntekijöitä talouden seurannassa sekä raportoinnissa.

Lähtökohtaisesti Porin kaupungilla on hyvät edellytykset menestyä EU-hauissa. 
Kaupungin omarahoitusosuus on kokonaisuutena pienehkö - esimerkiksi EAKR-
hankkeissa 30 % ja EU:n erillisohjelmissa 15 % - suhteessa hankkeiden myötä alueelle 
saatavaan EU-rahaan, joka mahdollistaa merkittävästi paremmat resurssit 
tarpeelliselle kehitystyölle. Esimerkiksi kansainvälisessä URBACT iPlace -hankkeessa 
on tunnistettu rahoitusinstrumentteja, joita Pori voisi lähteä hyödyntämään 
kaupunkikehitysprojekteissa vastaavalla tavalla, kuin muissa hankkeen kaupungeissa 
on hyvällä menestyksellä tehty.

Pori on aktiivisesti ulkoistanut EU-hankeosaamistaan - ensin Prizztech Oy:lle ja 
sittemmin Satakunnan ammattikorkeakoululle. Puhtaasti Porin kaupungin omana 
toimintana EU-rahoitusten keskitettyä hankekoordinointia ja taloushallintoa ei ole, 
vaikka kaupungin omana toimintana toteutettavissa olevia kehityshankkeita kuitenkin 
olisi.

Kaupungin taloushallinto on keskitetty. Näin ollen olisi perusteltua, että aloitteen 
esityksen mukaisesti kaupungin konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi, joka 
perehtyy rahoitusintrumentteihin, tarveperusteisesti tukee hankkeiden hakemusten 
valmistelussa ja myöhemmin auttaa aktiivisesti projektien henkilöstöä talouden 
seurannassa ja raportoinnissa, jotta projektityöntekijöiden työaika pystytään 
täysipainoisemmin hyödyntämään varsinaisten hankkeiden toteutusten edistämiseen 
perushallinnoinnin sijaan. EU-rahoitustiimiä varten ei lähtökohtaisesti ainakaan heti 
aluksi tarvitse palkata uutta henkilökuntaa töiden kausiluonteisuuden vuoksi. 

 

Porissa 30.5.2022 

Sanna Grönmark 

Timo Aro
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Hanna Sinisalmi

Julia Liljegren

Kaarina Ranne

Laura Pullinen

Mika Tuhkanen

Petri Huru

Simo Korpela

Markus Halminen"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 05.10.2022, § 178

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
sidosryhmäjohtaja

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark ovat 
jättäneet kaupunginvaltuuston 30.5.2022 kokouksessa valtuustoaloitteen Porin 
kaupungin konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi. Kaupunginhallitus on 
päättänyt pyytää 6.6.2022 kokouksessaan aloitteesta pyytää aloitteesta elinvoima- 
ja ympäristölautakunnan,talous- ja hallintoyksikön sekä omistajaohjaus- 
ja rahoitusyksikön lausunnot 30.9.2022 mennessä

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, yksikön päällikkö, kasvupalvelutyksikkö

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

EU-rahoitukset ovat käyttökelpoinen väline erilaisten kehityshankkeiden 
toteuttamiseksi. Erityisesti oppilaitokset, korkeakoulut, tutkimuslaitokset ja 
kehittäjäorganisaatiot toteuttavat erilaisia tutkimus- ja kehittämishankkeita. 
Aluekehitysvaroin toteutettavien hankkeiden avulla pyritään nopeuttamaan alueen 
kehitystä, pääsemään osaksi isompia hankkeita ja osallisiksi EU-suorarahoituksiin.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupungin osallistuminen EU-hankkeisiin on ollut reagoivaa ja kutsuttaessa on 
osallistuttu ryhmähankkeisiin. Hankerahoitus ei ole tarkoitettu vakiintuneen 
toiminnan rahoittamiseen, jolloin hankkeen valmistelu ja toteuttaminen joko sitoo 
olemassa olevaa henkilöstä varsinaisesta päivittäistyöstä tai vaatii määräaikaisia 
työntekijöitä. EU-rahoituksen hyödyntäminen kaupungin kehitystyössä voi tuoda 
merkittäviä lisäresursseja ja EU-rahoitusten tehokkaaksi hyödyntämiseksi on 
perusteltua organisoitua kaupungin sisäisesti.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 51

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto
2 Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 85 Porin kaupungin 
konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan, talous-ja hallintoyksikön sekä omistajaohjaus-
ja rahoitusyksikön lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 5.10.2022 §178.

Talous- ja hallintoyksikön sekä omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön lausunnot on 
liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 9
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto
2 Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 85 Porin kaupungin 
konsernipalveluihin nimetään EU-rahoitustiimi -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan, talous-ja hallintoyksikön sekä omistajaohjaus-
ja rahoitusyksikön lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 5.10.2022 §178.

Talous- ja hallintoyksikön sekä omistajaohjaus- ja rahoitusyksikön lausunnot on 
liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 51.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 113,28.08.2023
Kaupunginhallitus, § 52,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 10, 12.02.2024

§ 10
Pori mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-mobiilisovelluksen 
avulla, valtuustoaloite, valtuutettu Tiina Stenman

PRIDno-2023-3175

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 113

Valtuutettu Tiina Stenman jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite

PORI MUKAAN SOLMIMAAN ASUKKAIDENSA DIGITAALISTATURVAVERKKOA COMMU-
MOBIILISOVELLUKSEN AVULLA

Commu on auttamisen mobiilisovellus, mikä palkittiin vuoden Digitaalisin Teko -
palkinnolla Helsingin messukeskuksessa vuonna 2022. Commussa yksityishenkilöt, 
yhdistykset ja yritykset kohtaavat auttamisen ja talkoilun merkeissä. Commu auttaa 
kuntia lisäämään yhteisöllisyyttä, naapuriapua ja hyvinvointia asukkaiden 
keskuudessa. Commun avulla kunta myös tarjoaa asukkaille turvallisen alustan 
tutustua toisiinsa. Sovellus vaatii vahvan tunnistautumisen. Alustalla ei osteta eikä 
myydä mitään.

Viisi kuntaa on jo lähtenyt mukaan Commuun, mukaan lukien Harjavalta. Kaupunki 
maksaa kumppanuudesta, ja maksu määräytyy asukasluvun mukaan. Kuntapalveluun 
sisältyy valmiit visuaaliset raportit kuntalaisten aktiivisuudesta Commussa, ja 
raporttien dataa pystyy suoraan hyödyntämään kunnan viestinnässä.

Koronapandemian jäljiltä yhteisöllisyys ja ihmisten henkinen ja fyysinenkin hyvinvointi 
on hieman hukassa. Esitän, että Pori lähtee mukaan lisäämään yhteisöllisyyttä ja 
naapuriapua, ja saatetaan tällä lisätä myös kaupungin veto- ja pitovoimaa. 

Tiina Stenman

Kaupunginvaltuutettu (PS)".

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 52

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön sekä ICT-yksikön yhteinen lausunto

Valtuutettu Tiina Stenman jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.8.2023 § 113 Pori 
mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-
mobiilisovelluksen avulla -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
4.9.2023 § 390 pyytää strategia- ja hyvinvointiyksikön ja tietohallintoyksikön 
lausunnon.

Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja tietohallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 10

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön sekä ICT-yksikön yhteinen lausunto

Valtuutettu Tiina Stenman jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.8.2023 § 113 Pori 
mukaan solmimaan asukkaidensa digitaalista turvaverkkoa Commu-
mobiilisovelluksen avulla -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
4.9.2023 § 390 pyytää strategia- ja hyvinvointiyksikön ja tietohallintoyksikön 
lausunnon.

Strategia- ja hyvinvointiyksikön ja tietohallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 52.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 48,27.03.2023
Tekninen lautakunta, § 232,14.11.2023
Kaupunginhallitus, § 53,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 11, 12.02.2024

§ 11
Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen, valtuustoaloite, valtuutettu Arto 
Nurmi

PRIDno-2023-1158

Kaupunginvaltuusto, 27.03.2023, § 48

Valtuutettu Arto Nurmi jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen

Perussuomalaiset tavoittelivat vuoden 2023 talousarvioneuvotteluissa katujen 
perusparantamiseen lisää rahaa ja sitä lopulta lisättiinkin kaupunginhallituksen 2. 
lukemisessa 300 000 euroa.

Osa vuodelle 2023 talousarvioon kaavailluista tilainvestoinneista ei tällä tiedolla ole 
toteutumassa.  Porin alueella on kunnossapitovelkaa kaduissa edelleen ja tarvetta 
kasvattaa korjausvelkamäärärahoja varmasti on. Valtuustoaloitteella ehdotetaan, että 
katujen perusparantamista voitaisiin vielä kasvattaa tälle vuodelle siirtämällä 
säästyneitä investointirahoja kokonaan tai osittain tilainvestoinneista 
infrainvestointeihin ja edelleen kadun perusparantamiseen. 

Arto Nurmi (ps.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 14.11.2023, § 232

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Sanna Välimäki
johanna.jokelainen@pori.fi, sanna.valimaki@pori.fi
hallintopäällikkö, investointipäällikkö

Valtuutettu Arto Nurmi jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Katujen perusparantamisen määrärahan kasvattaminen
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Perussuomalaiset tavoittelivat vuoden 2023 talousarvioneuvotteluissa katujen 
perusparantamiseen lisää rahaa ja sitä lopulta lisättiinkin kaupunginhallituksen 2. 
lukemisessa 300 000 euroa.

Osa vuodelle 2023 talousarvioon kaavailluista tilainvestoinneista ei tällä tiedolla ole 
toteutumassa.  Porin alueella on kunnossapitovelkaa kaduissa edelleen ja tarvetta 
kasvattaa korjausvelkamäärärahoja varmasti on. Valtuustoaloitteella ehdotetaan, että 
katujen perusparantamista voitaisiin vielä kasvattaa tälle vuodelle siirtämällä 
säästyneitä investointirahoja kokonaan tai osittain tilainvestoinneista 
infrainvestointeihin ja edelleen kadun perusparantamiseen.

Arto Nurmi (ps.)"

Infrajohtaminen on tutkinut aloitteen. Teknisen toimialan työohjelma vuodelle 2023 
on hyväksytty teknisessä lautakunnassa 13.12.2022 § 229. Katujen 
perusparannukseen oli työohjelmassa varattu 4 054 600 €. Työsuunnittelusta, 
kustannusarvioiden tarkentumisesta sekä uusista tarpeista johtuen on työohjelmaan 
tehty vuoden aikana päivityksiä. Päätösvalta määrärahamuutosten tekemiseen on 
määritelty teknisen lautakunnan päätöksessä 13.12.2022 § 229.

Vuoden 2023 aikana on tehty muun muassa seuraavat määrärahamuutokset:

Tekninen lautakunta 22.8.2023: Pohjoisväylän suojapenkereiden vihertyöt 
kilpailutettiin keväällä 2023, mutta tarjouskilpailuun ei saatu yhtään tarjousta. 
Vihertöiden toteutus siirtyy tuleville vuosille ja tarkoitukseen tälle vuodelle 
varatut rahat vapautuvat muuhun käyttöön. Siirretään 350 000 € investoinnilta 
14190410030_011 Suojapenkereiden vihertyöt investoinnille 14190450015_004 
Uudelleenpäällystyskohteet 2023.
Tekninen lautakunta 17.10. 2023: Juutilaisentien suojapenkereen vihertyöt on 
kilpailutettu ja tarjouskilpailuun ei saatu yhtään kelpoisuusehtoja täyttävää 
tarjousta. Työkohde kilpailutetaan uudestaan loppuvuodesta ja toteutus siirtyy 
vuodelle 2024. Tämän vuoden määräraha vapautuu ja siirretään 
uudelleenpäällystyksiin. Siirretään 130 000 € investoinnilta Juutilaisentie 
14190420034_003 investoinnille 14190450015_004 Uudelleenpäällystyskohteet 
2023.

Määrärahamuutosten jälkeen katujen perusparantamiseen varattu määräraha on 4 
534 600 €, josta uudelleenpäällystyksiin kohdistui 2 280 000 €. Uudelleenpäällystysten 
lisäksi on määrärahalla vuonna 2023 tehty katujen perusparannuksia, joissa on 
uusittu kadun rakennekerrokset ja kuivatusrakanteet. Tällaisia kohteita ovat muun 
muassa Kaanaassa Kanttorintien perusparannus, Tiilinummessa Kielokadun 
perusparannus välillä Päärnäistenkatu-Kustaanpolku, Ruosniemessä Kintuksen- ja 
Sahrantien perusparannus, Väinölässä Päkintien, Päivölänkujan, Kekrikujan ja 
Kekritien perusparannus, Uusiniityssä Kleemolantien, Kuivalammentien ja 
Kyläjärventien perusparannus, Kalaholmassa jalankulku- ja pyörätien perusparannus 
Uittomiehentiellä välillä Nahkiaisentie-Puomitie ja Karjarannassa Karjarannantien 
jalankulku- ja pyörätien linjauksen muutos ja perusparannus Lestikadun kohdalla. 
Määrärahaa on käytetty myös ojien perusparannukseen, Satatornin pysäköintialueen 
uudelleenpäällystykseen, tulevien vuosien perusparannuskohteiden suunnitelmien 
laatimiseen sekä liikenteenohjauslaitteiden inventointiin.
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Kaikki katujen perusparannukset edellyttävät aina myös suunnittelua. Ennen kadun 
perusparannuksen toteuttamista tarkistetaan vanhat katusuunnitelmat, muutetaan 
ne vastaamaan nykyisiä suunnitteluohjeita ja muutetaan ne digitaaliseen muotoon. 
Käytännössä tämä tarkoittaa katusuunnitelmien uudelleenlaatimista. 
Perusparannusten toteuttamista on osaltaan rajoittanut riittämättömät 
suunnitteluresurssit. Katuverkon korjausvelan kasvun pysäyttämiseksi sekä 
määrärahat että suunnitteluresurssit ovat tällä hetkellä riittämättömät. Muista 
kohteista vapautuvia määrärahoja pyritään jatkossakin kohdentamaan 
mahdollisuuksien mukaan uudelleenpäällystyksiin ja katujen perusparantamiseen.    

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen edellä esitetyn vastauksen. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 53

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto

Valtuutettu Arto Nurmi jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.3.2023 § 48 Katujen 
perusparantamisen määrärahan kasvattaminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 3.4.2023 § 170 pyytää talous- ja 
hallintoyksikön ja teknisen lautakunnan lausunnot .

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.11.2023 § 232.

Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 1/2024 36 ( )76
Kaupunginvaltuusto 12.02.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 11

Liitteet
1 Talous- ja hallintoyksikön lausunto

Valtuutettu Arto Nurmi jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 27.3.2023 § 48 Katujen 
perusparantamisen määrärahan kasvattaminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 3.4.2023 § 170 pyytää talous- ja 
hallintoyksikön ja teknisen lautakunnan lausunnot .

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 14.11.2023 § 232.

Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 53.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 111,20.06.2022
Kaupunginhallitus, § 54,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 12, 12.02.2024

§ 12
Selvitys kaupungin palveluiden yhdenvertaisuudesta, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja Neea Kähkönen

PRIDno-2022-3430

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 111

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Neea Kähkönen, jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Selvitys kaupungin palveluiden yhdenvertaisuudesta

Esitämme että Porin kaupungin on tehtävä selvitys kaupungin palveluiden 
yhdenvertaisuudesta. Selvityksestä on käytävä ilmi vastaavatko palvelut kaikenlaisten 
asiakasryhmien todellisia tarpeita, konkreettisia yhdenvertaisuus tavoitteita ovat myös 
esteettömyys ja saavutettavuus.

Yhdenvertaisuusselvityksen laatimisessa on osallistettava kuntalaisia, kolmannen 
sektorin edunvalvontajärjestöjä sekä kaupungin nuorisovaltuustoa, vammais- ja 
vanhusneuvostoa.

Kaupungin on kartoitettava miten lautakuntatyöskentelyssä kaupungin sisäisesti 
huomioidaan yhdenvertaisuusnäkökulmat palveluita kehittäessä. Lisäksi arvioidaan 
kaupungin tarve yhdenvertaisuus- ja tasa-arvotyöryhmän perustamiseksi.

Porissa 8.6.2022

Neea Kähkönen

kaupunginvaltuutettu SDP

Emmastiina Hesso

kaupunginvaltuutettu VAS

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 54
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Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön lausunto valtuustoaloitteeseen

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Neea Kähkönen jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 111 Selvitys kaupungin palveluiden 
yhdenvertaisuudesta -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.6.2022 § 438 pyytää talous- ja hallintoyksikön lausunnon.

Talous- ja hallintoyksikkö on siirtänyt aloitteen 23.10.2023 strategia- ja 
hyvinvointiyksikön vastattavaksi.

Strategia- ja hyvinvointiyksikön lausunto on liitteenä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 12

Liitteet
1 Strategia- ja hyvinvointiyksikön lausunto valtuustoaloitteeseen

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Neea Kähkönen jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 111 Selvitys kaupungin palveluiden 
yhdenvertaisuudesta -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.6.2022 § 438 pyytää talous- ja hallintoyksikön lausunnon.

Talous- ja hallintoyksikkö on siirtänyt aloitteen 23.10.2023 strategia- ja 
hyvinvointiyksikön vastattavaksi.

Strategia- ja hyvinvointiyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 54.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.
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Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 16,23.01.2023
Tekninen lautakunta, § 266,12.12.2023
Kaupunginhallitus, § 55,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 13, 12.02.2024

§ 13
Porin kaupungin selvitettävä mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet 
kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi soveltuvilta osin, valtuustoaloite, Liike Nyt -
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto

PRIDno-2023-278

Kaupunginvaltuusto, 23.01.2023, § 16

Liike Nyt -valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto jätti valtuuston  
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin kaupunginvaltuusto

—————————————

Aloite 23.1.2023

—————————————

Porin kaupungin selvitettävä mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet 
kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi soveltuvilta osin

—————————————

Me allekirjoittaneet esitämme, että Porin kaupunki käynnistää (osana tilojen käytön 
tehostamisohjelmaa) rakennushankkeiden yhdistämiseen tähtäävän laajamittaisen 
selvittelytyön, jolla pyritään muun muassa pitkäjänteisesti pienentämään 
tarpeettomia tiloja ja kiinteistöihin liittyviä erilaisia rakentamis- ja 
ylläpitokustannuksia. Tarvittaessa selvitystyössä hankesuunnitelmineen jne. on 
käytettävä ulkopuolista asiantuntijatahoa, eri osa-alueiltaan realistisen kokonaiskuvan 
muodostamiseksi.

Porin kaupungissa esimerkiksi urheilutalo, nuorisotalo ja kirjasto muine toimintoineen 
(lakisääteinen palvelu), kuten monet muutkin tilat ja rakennukset ovat tulossa tai ovat 
jo tulleet käyttöikänsä päähän. Näiden yksittäinen korvaaminen/saneeraus tulee 
kaikkien erilliskulujen kanssa kalliiksi. Varhaiskasvatustilat nykyaikaisten sisäkenttien 
ja harrastustilojen ohella ovat myös riittämättömät, jne.

Jos peruskorjaamme vain vanhoja tiloja, voimme tulla samalla korjanneeksi paljon 
turhaa tai nykyvaatimuksiin nähden epäkäytännöllistä tilaa. Uudisrakentaminen tulee 
tällöin lopulta usein monin tavoin edullisemmaksi. Julkisessa korjausrakentamisessa 
on pahimmissa tapauksissa käytetty Porissakin useita miljoonia, jonka jälkeen on 
kuitenkin jouduttu rakentamaan erinäisistä syistä uusia tiloja.

Eri vaihtoehtojen vertailu ja selvitystyö on käynnistettävä välittömästi, 
kokonaistaloudellisen tilanteenkin vuoksi. Tällä hetkellä on arvioitu erillishankkeina 
toteutettavina muun muassa:

Kirjasto ja Kansalaisopisto peruskorjaus (n. 30 milj €)
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Nuorisotalo (n. 6 milj €)

Urheilutalon peruskorjaus (n.11 milj €)

Palloiluhalli (n. ? milj €)

Rahoitus sekä omistuspohja erilaisine vaihtoehtoineen täytyy jo selvitysvaiheessa 
suunnitella tarkkaan, jotta kaupungin talous kestää. On huomioitava myös erilaisille 
osa-alueille haettavat taloudelliset tukimuodot/ yksityinen rahoitus. Erilaisilla 
vaihtoehdoilla voimme varmistaa laajennetun ”olosuhdetakuun” etenkin kulujen 
osalta kaupungille. On verrattava tarkasti ja mahdollisuuksien mukaan arvioiden 
investoinnin kustannuksia eri toimintatavoilla käyttötalousmenoineen koko 
rakennuksen elinkaaren aikana. (Laskettava mikä toteutustapa on tulevaisuudessa 
kunnalle ja kuntalaisille kokonaistaloudellisin vaihtoehto).

Esimerkkinä joiltain osin voisimme ajatella Uudenkaupungin kasvua ja tuntuvia 
säästöjä tuovaa rakenteilla olevaa monitoimijataloa, sivistys- ja hyvinvointikeskusta.

Siellä taloon kootaan alueen keskeisiä palveluita. Tilat palvelevat eri ikäisiä 
kohderyhmiä aamusta iltaan ja viikon jokaisena päivänä.  Tilojen tavoitteena on 
uudistaa julkisten palvelujen tuottamisen mallia ja tukea yhteistyötä, vuorovaikutusta 
ja kohtaamisia. (Uudenkaupungin monitoimijataloon sijoittuvat muun muassa:

Päiväkoti (87 lasta, päiväkodissa viisi kotialuetta)

Peruskoulu (noin 800 oppilasta )

Lukio (noin 200 opiskelijaa)

Nuorisopalvelut

Kaupunkiverstas, digitaalinen omatoimikirjasto

Kansalaisopisto ja musiikkiopisto

Iso sisäliikuntahalli, monitoimihalli, liikunnan, urheilun ja viihdetoimintojen käyttöön

Uimahalli

Tiloja muille toimijoille – kuten seuroille ja yhdistyksille

Tiloja voivat hyödyntää myös esimerkiksi muut oppilaitokset ja yritykset.)

Mikäli tehdyn selvitystyön perusteella todetaan tiloistamme esimerkiksi mm 
urheilutalon, nuorisotalon, kansalaisopiston ja kirjaston hankkeet kokonaisuutena 
toteutuskelpoisiksi, voivat palvelut olla toiminnassa nykyisissä tiloissaan siihen asti, 
kun uudet palvelut avautuisivat.

Sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon helppo saavutettavuus ja soveltuvuus 
ympäristöön sekä sen tarpeisiin, (esimerkiksi sivistys- ja hyvinvointikeskukselle ent. 
Herralahden koulun alue). Sijainnin vaihtoehtojen vertailussa on korostettava myös 
sijainnin vaikutusta rakennuksessa tapahtuvaan toimintaan nähden, vaikutuksia 
keskusta-alueen elävöittämiseen ja kasvuun, sekä merkitystä korkean käyttöasteen 
saavuttamiseen, jne. Myös mahdollinen yritystoiminta, kuten uuden hotellin 
sijoittuminen lähiympäristöön olisi huomioitava.
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Esitämme, että kaiken uudis- ja korjausrakentamisen lähtökohtana selvityksissä on 
jatkossa pidettävä myös tarveperustaa. Julkisten hankkeiden oikeaa mitoitusta
/laajuutta varten on tehtävä asiantunteva ja virallinen tarveselvitys. (Käyttöasteen, 
kysynnän ja käyttäjäryhmien selvittäminen).

On myös kaupunkina pyrittävä välttämään tilanteita, joissa kaupunki ryhtyy 
tarjoamaan kunnan ydintehtävien ulkopuolelle kuuluvaa palvelua, jos tarpeeseen 
voidaan luotettavasti todeta yksityispuolen toimijoiden alueella vastaavan.

Lisäksi perusselvityksissä tulee huomioida muun muassa paikallisten yritysvaikutusten 
arviointi mahdollisimman laajasti (mm. alueellinen ja taloudellinen merkitys). 
Paikallisen rakennusalan kehittämiseksi Porin kaupungin tulisi tilaajana 
mahdollisuuksien mukaan edistää markkinoiden muodostumista. Yksi tavoite 
kilpailutuksille on oltava mahdollistaa pk-yritysten osallistuminen julkisiin 
hankintamenettelyihin entistä laajemmin. Hankinnoissa tuleekin aina tutkia, voiko 
sopimukset jakaa pienempiin osiin kilpailun lisäämiseksi (jaettu urakka). Pk-yritysten 
osallistumisen edistämiseksi, tarjouspyyntöasiakirjat suunnitelmineen tulee myös 
laatia selkeiksi, sekä poistaa ylimitoitetut vaatimukset (esim. liikevaihdon/ henkilöstön/ 
referenssien suhteen, ellei näille ole erityistä perustetta).

Kokonaisuuksia suunnitellessa on annettava tilaa myös julkiselle keskustelulle 
erilaisten tarpeiden ja ideoiden huomioimiseksi.

Esitämmekin myös, että jokaiseen merkittävään rakentamis- ja korjaushankkeeseen 
tehdään hankinnan eri vaiheissa eri ryhmät ja toimijat huomioivat 
osallistamissuunnitelmat/loppuraportit.

Osallistamisen toteuttamisvastuu on oltava henkilöillä, joilla on asiaan liittyvä 
erityisosaaminen.

Porissa 22.1.2023

Liike Nyt Valtuustoryhmä

Christa Lahto

Niko Viinamäki”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 12.12.2023, § 266

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö
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Liike Nyt Valtuustoryhmä, Christa Lahto Niko Viinamäki on 22.1.2023 valtuuston 
kokouksessa jättänyt seuraavan valtuustoaloitteen:

Porin kaupungin selvitettävä mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet 
kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi soveltuvilta osin

Me allekirjoittaneet esitämme, että Porin kaupunki käynnistää (osana tilojen käytön 
tehostamisohjelmaa) rakennushankkeiden yhdistämiseen tähtäävän laajamittaisen 
selvittelytyön, jolla pyritään muun muassa pitkäjänteisesti pienentämään tarpeettomia 
tiloja ja kiinteistöihin liittyviä erilaisia rakentamis- ja ylläpitokustannuksia. Tarvittaessa 
selvitystyössä hankesuunnitelmineen jne on käytettävä ulkopuolista asiantuntijatahoa, eri 
osa-alueiltaan realistisen kokonaiskuvan muodostamiseksi. Porin kaupungissa esimerkiksi 
urheilutalo, nuorisotalo ja kirjasto muine toimintoineen (lakisääteinen palvelu), kuten 
monet muutkin tilat ja rakennukset ovat tulossa tai ovat jo tulleet käyttöikänsä päähän. 
Näiden yksittäinen korvaaminen/saneeraus tulee kaikkien erilliskulujen kanssa kalliiksi. 
Varhaiskasvatustilat nykyaikaisten sisäkenttien ja harrastustilojen ohella ovat myös 
riittämättömät, jne. Jos peruskorjaamme vain vanhoja tiloja, voimme tulla samalla 
korjanneeksi paljon turhaa tai nykyvaatimuksiin nähden epäkäytännöllistä tilaa. 
Uudisrakentaminen tulee tällöin lopulta usein monin tavoin edullisemmaksi. Julkisessa 
korjausrakentamisessa on pahimmissa tapauksissa käytetty Porissakin useita miljoonia, 
jonka jälkeen on kuitenkin jouduttu rakentamaan erinäisistä syistä uusia tiloja. Eri 
vaihtoehtojen vertailu ja selvitystyö on käynnistettävä välittömästi, kokonaistaloudellisen 
tilanteenkin vuoksi. Tällä hetkellä on arvioitu erillishankkeina toteutettavina muun muassa: 
Kirjasto ja Kansalaisopisto peruskorjaus (n. 30 milj €) Nuorisotalo (n. 6 milj €) Urheilutalon 
peruskorjaus (n.11 milj €) Palloiluhalli (n. ? milj €) Rahoitus sekä omistuspohja erilaisine 
vaihtoehtoineen täytyy jo selvitysvaiheessa suunnitella tarkkaan, jotta kaupungin talous 
kestää. On huomioitava myös erilaisille osa-alueille haettavat taloudelliset tukimuodot/ 
yksityinen rahoitus. Erilaisilla vaihtoehdoilla voimme varmistaa laajennetun ”
olosuhdetakuun” etenkin kulujen osalta kaupungille. On verrattava tarkasti ja 
mahdollisuuksien mukaan arvioiden investoinnin kustannuksia eri toimintatavoilla 
käyttötalousmenoineen koko rakennuksen elinkaaren aikana. (Laskettava mikä 
toteutustapa on tulevaisuudessa kunnalle ja kuntalaisille kokonaistaloudellisin vaihtoehto). 
Esimerkkinä joiltain osin voisimme ajatella Uudenkaupungin kasvua ja tuntuvia säästöjä 
tuovaa rakenteilla olevaa monitoimijataloa, sivistys- ja hyvinvointikeskusta. Siellä taloon 
kootaan alueen keskeisiä palveluita. Tilat palvelevat eri ikäisiä kohderyhmiä aamusta iltaan 
ja viikon jokaisena päivänä. Tilojen tavoitteena on uudistaa julkisten palvelujen 
tuottamisen mallia ja tukea yhteistyötä, vuorovaikutusta ja kohtaamisia. (Uudenkaupungin 
monitoimijataloon sijoittuvat muun muassa: Päiväkoti (87 lasta, päiväkodissa viisi 
kotialuetta) Peruskoulu (noin 800 oppilasta ) Lukio (noin 200 opiskelijaa) Nuorisopalvelut 
Kaupunkiverstas, digitaalinen omatoimikirjasto Kansalaisopisto ja musiikkiopisto Iso 
sisäliikuntahalli, monitoimihalli, liikunnan, urheilun ja viihdetoimintojen käyttöön 
Uimahalli Tiloja muille toimijoille – kuten seuroille ja yhdistyksille Tiloja voivat hyödyntää 
myös esimerkiksi muut oppilaitokset ja yritykset.) Mikäli tehdyn selvitystyön perusteella 
todetaan tiloistamme esimerkiksi mm urheilutalon, nuorisotalon, kansalaisopiston ja 
kirjaston hankkeet kokonaisuutena toteutuskelpoisiksi, voivat palvelut olla toiminnassa 
nykyisissä tiloissaan siihen asti, kun uudet palvelut avautuisivat. Sijainteja pohtiessa tulisi 
ottaa huomioon helppo saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön sekä sen tarpeisiin, 
(esimerkiksi sivistys- ja hyvinvointikeskukselle ent. Herralahden koulun alue). Sijainnin 
vaihtoehtojen vertailussa on korostettava myös sijainnin vaikutusta rakennuksessa 
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tapahtuvaan toimintaan nähden, vaikutuksia keskusta-alueen elävöittämiseen ja kasvuun, 
sekä merkitystä korkean käyttöasteen saavuttamiseen, jne. Myös mahdollinen 
yritystoiminta, kuten uuden hotellin sijoittuminen lähiympäristöön olisi huomioitava. 
Esitämme, että kaiken uudis- ja korjausrakentamisen lähtökohtana selvityksissä on 
jatkossa pidettävä myös tarveperustaa. Julkisten hankkeiden oikeaa mitoitusta/laajuutta 
varten on tehtävä asiantunteva ja virallinen tarveselvitys. (Käyttöasteen, kysynnän ja 
käyttäjäryhmien selvittäminen). On myös kaupunkina pyrittävä välttämään tilanteita, joissa 
kaupunki ryhtyy tarjoamaan kunnan ydintehtävien ulkopuolelle kuuluvaa palvelua, jos 
tarpeeseen voidaan luotettavasti todeta yksityispuolen toimijoiden alueella vastaavan. 
Lisäksi perusselvityksissä tulee huomioida muun muassa paikallisten yritysvaikutusten 
arviointi mahdollisimman laajasti (mm. alueellinen ja taloudellinen merkitys). Paikallisen 
rakennusalan kehittämiseksi Porin kaupungin tulisi tilaajana mahdollisuuksien mukaan 
edistää markkinoiden muodostumista. Yksi tavoite kilpailutuksille on oltava mahdollistaa 
pk-yritysten osallistuminen julkisiin hankintamenettelyihin entistä laajemmin. Hankinnoissa 
tuleekin aina tutkia, voiko sopimukset jakaa pienempiin osiin kilpailun lisäämiseksi (jaettu 
urakka). Pk-yritysten osallistumisen edistämiseksi, tarjouspyyntöasiakirjat suunnitelmineen 
tulee myös laatia selkeiksi, sekä poistaa ylimitoitetut vaatimukset (esim. liikevaihdon/ 
henkilöstön/ referenssien suhteen, ellei näille ole erityistä perustetta). Kokonaisuuksia 
suunnitellessa on annettava tilaa myös julkiselle keskustelulle erilaisten tarpeiden ja 
ideoiden huomioimiseksi. Esitämmekin myös, että jokaiseen merkittävään rakentamis- ja 
korjaushankkeeseen tehdään hankinnan eri vaiheissa eri ryhmät ja toimijat huomioivat 
osallistamissuunnitelmat/loppuraportit. Osallistamisen toteuttamisvastuu on oltava 
henkilöillä joilla on asiaan liittyvä erityisosaaminen.

 

Tekninen toimiala esittää lausunnoksi seuraavaa:

Aloitteessa on nostettu esiin tärkeitä asioita, joiden edistämiseksi tehdään parhaillaan 
toimenpiteitä. Tilaomaisuuden salkutus on valmistunut osana kiinteistöohjelmaa, joka 
tuodaan päätöksentekoon alkuvuonna 2024. Tekninen toimiala on noudattanut 
kaupunginhallituksen hyväksymää tilahankkeiden suunnitteluohjetta, jossa 
tilahankkeessa määritellään mm. tarveselvityksen ja hankesuunnitelman laajuus sekä 
sisältö vaatimukset. Hankesuunnitelma vastaa valtuustoaloitteessa esitettyä 
perusselvitysosaa ja on laajempi. Tarvittaessa on tarveselvitys ja hankesuunnitelma 
voitu hyväksytyn ohjeistuksen mukaan yhdistää.

Tilaomaisuuden salkutus on myös erinomainen lähtökohta hankkeiden synergiaetujen 
löytämiselle. Salkutusprosessissa tutkitaan kaupungin tilaomaisuutta. Työn aikana 
selviää, miten omaisuuden hyödyntämistä voidaan tehostaa. Tämä voi sisältää tilojen 
monikäyttöisyyden lisäämistä, tilojen vuokraus- ja jakamismallien kehittämistä sekä 
yhteistyötä eri toimijoiden kanssa tilojen hyödyntämiseksi. Salkutuksessa saavutetaan 
selkeä listaus realisoitavista ja kehitettävistä rakennuksista sekä ylläpidettävistä 
kulttuurihistoriallisesti arvokkaista rakennuksista. Osa olemassa olevista 
rakennuksista on suojeltuja, joiden purkaminen ei ole lähtökohtaisesti mahdollista. 
Ennen uusien rakennuksien rakentamista tulee valmiiksi olla suunnitelma mitä 
vanhoille rakennuksille tehdään.

Valtuustoaloitteessa mainittu hankkeiden yhdistämisen selvittäminen on 
kannatettavaa. Yhdistämistä voidaan vertailla esimerkiksi eri tarpeiden selvittämisen 
jälkeen yhdistetyssä hankesuunnitelmassa. Tarpeiden yhdistäminen samaan 
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hankesuunnitelmaan pitää tehdä laaja-alaisessa asiantuntijaryhmässä ja poliittinen 
päätöksenteko huomioiden. Aloitteessakin nostettujen hankkeiden mm. kirjaston ja 
kansalaisopiston ja nuorisotalon toimintojen sijoittamista ja mahdollista yhdistämistä 
selvitetään hankesuunnitteluvaiheessa.

Porin kaupungin ensimmäisen kiinteistöohjelman kehittäminen on toinen tärkeä askel 
Pori-strategian jalkauttamiseksi tilaomaisuuteen. Tilayksikkö on sitoutunut arvioimaan 
kaupungin kiinteistöjen teknisen kunnon tilannetta ja kartoittamaan mahdollisuuksia 
yhdistää eri hankkeita kiinteistöjen hyödyntämisessä. Tämä voi sisältää esimerkiksi 
kiinteistöjen uudelleenjärjestelyjä tai yhteiskäyttöisten tilojen luomista, jotta voidaan 
saavuttaa kustannussäästöjä ja tehostaa toimintoja. Myös tilojen mahdollisimman 
suurta käyttöastetta tavoitellaan.

Tekninen toimiala noudattaa kaupunginhallituksen hyväksymän tilahankkeiden 
suunnitteluohjeen lisäksi voimassa olevia ohjeita osallistamisesta. Näillä ohjeilla 
saadaan kattava osallistamisprosessi julkiselle keskustelulle. Osallistamista hoitavat 
Porin kaupungin osallisuusasiantuntijat strategia- ja hyvinvointiyksikössä. Tavoitteena 
on edistää avointa ja osallistavaa hallintoa sekä vastaanottaa ideoita ja ehdotuksia 
kaupunkilaisten ja sidosryhmien kanssa käytävään vuoropuheluun.

Tilahankkeista on vuoden 2023 aikana luotu kokonaiskuvaa sekä pohdittu 
toteutusjärjestystä. Huomioon on otettu myös kaupungin investointitaso tuleville 
vuosille. Tuleville vuosille on rakennushankkeita, joiden toteutus ei ole mahdollista 
nykyisessä taloustilanteessa. Siksi hankkeiden tarkempi selvittely ja mahdollinen 
yhdistäminen on erittäin tärkeää kuten aloitteessakin on nostettu. Tilahankkeet on 
nostettu kaupungin johtoryhmän ohjaukseen ja harkintaan.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä mainitun lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti muutettuna siten, että lautakunta katsoo 
että hankesuunnitelma ja tarveselvitys tulee pitää erillään.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 55

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liike Nyt - valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 16 Porin kaupungin selvitettävä 
mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi 
soveltuvilta osin -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
30.1.2023 § 48 pyytää teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 266.
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Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 13

Liike Nyt - valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Christa Lahto jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 23.1.2023 § 16 Porin kaupungin selvitettävä 
mahdollisuudet yhdistää rakennushankkeet kustannustehokkaiksi kokonaisuuksiksi 
soveltuvilta osin -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
30.1.2023 § 48 pyytää teknisen lautakunnan lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 266.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 55.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 65,24.04.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 84,12.09.2023
Tekninen lautakunta, § 249,28.11.2023
Kaupunginhallitus, § 56,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 14, 12.02.2024

§ 14
Porin tekonurmikenttien muuttaminen ympäristöystävällisemmiksi, mikromuoveja 
sisältävä kumirouhe korvattava ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla , valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Hanna Sinisalmi

PRIDno-2023-1577

Kaupunginvaltuusto, 24.04.2023, § 65

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Hanna Sinisalmi jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin tekonurmikenttien muuttaminen ympäristöystävällisemmiksi, mikromuoveja 
sisältävä kumirouhe korvattava ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla

Porissa on neljä keinonurmikenttää eli tekonurmikenttää, joissa käytetään 
kumirouhetta.  EU-komissio luokittelee autonrenkaista tehdyn kumirouheen 
ympäristölle haitalliseksi mikromuoviksi. Myös joissakin lähiliikuntapaikoissa on 
käytetty kumirouhetta.

Jalkapallo on erittäin suosittu harrastus ja on hienoa, että Porissa on satoja, ellei jopa 
tuhansia jalkapallojunioreita sekä muita tekonurmikentillä liikkujia. Jalkapallojuniorit 
saattavat treenata tekonurmikentillä useita kertoja viikossa. Ylen mukaan koko 
Suomessa tekonurmikenttiä on kaikkiaan yli 400 (Yle 8.3.2023). Mikromuoveja 
sisältävää kumirouhetta valitettavasti kulkeutuu kentiltä ympäristöön valtavat määrät 
huoltotoimenpiteissä käytettyjen koneiden mukana sekä auratun lumen mukana. 
Tietysti sitä kulkeutuu ympäristöön myös pelaajien nappiksissa, repuissa ja 
treenivaatteissa.

Porissa on meneillään kiertotalouden tiekartta (2021-2023) CIRCWASTE – Kohti 
kiertotaloutta- hanke, joka edistää kiertotaloutta käytännön toimenpitein. 
Tekonurmikenttien uudistaminen ympäristöystävällisemmäksi voisi olla yksi osa 
näistä strategiassakin mainituista toimista.

Tekonurmikenttä kuormittaa lähiympäristöään pahimmillaan jopa 1 800 kilolla 
kumirouhetta joka vuosi. Suomen ympäristökeskuksen raportissa (24/2022) 
maaperästä ja hulevesikaivoista mitattujen kumirouhemäärien perusteella 
kumirouhetta päätyi esimerkiksi Helsingin Puotilan kentän lähiympäristöön 1869 kg
/vuosi. Tutkimuksessa näytteitä kerättiin kenttien lähiympäristön maaperästä, 
laskupurojen pohjasedimentistä, hulevesikaivoista, lumesta ja huoltotoimissa 
käytetyistä työkoneista.

Useat suomalaiset kaupungit uusivat nyt tekonurmikenttiään 
ympäristöystävällisemmillä oliivikivi- ja puurouheella. Muunmuassa Helsinki uusii 
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tämän kevään ja kesän aikana useiden liikuntapuistojensa tekonurmia. Helsingissä 
uusittavien kenttien laatuvaatimuksena on Fifa Quality, eli kenttä soveltuu vaativaan 
harrastuskäyttöön.

Tällä hetkellä tekonurmikenttien käyttäjien mukana kentiltä poistuu suuria määriä 
kumirouhetta eikä kerralla varmasti Porissakaan saada kaikkia kenttiä uusittua, joten 
tässä vaiheessa pelaajille ja seuratyöntekijöille olisi hyvä kertoa erilaisista keinoista, 
joilla kumirouheen kulkeutumista ympäristöön voitaisiin yrittää vähentää, eli 
esimerkiksi nappikset olisi hyvä tyhjentää kentälle sieltä poistuttaessa.

Uusina tekonurmikenttien täyteaineena voitaisiin käyttää kasviperäisiä rouheita, 
oliivikivi- tai mäntyperäistä puurouhetta kumirouheen sijaan. Kasviperäiset rouheet 
eivät sisällä mikromuovia tai muita ympäristölle haitallisia aineita. Esimerkiksi erään 
kotimaisen yrityksen puurouhe valmistetaan männystä, eikä siihen lisätä muovia, 
myrkkyjä tai kemikaaleja ja se voidaan kierrättää esimerkiksi multana tai 
kuorikatteena. Puuperäisen rouheen kierrätys ei vaadi erillistä teollista 
kompostoitumisprosessia.

 

Porissa 24.4.2023

 

Vihreä valtuustoryhmä

Hanna Sinisalmi

Sanna Grönmark

Laura Pullinen

Kaarina Ranne

Mika Tuhkanen

Reetta Vähätalo-Amhdak

Sini Solala

 

Liike Nyt valtuustoryhmä

Crista Lahto

Niko Viinamäki

 

Jussi Ihamäki"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
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Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi. 

Vapaa-ajan lautakunta, 12.09.2023, § 84

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
liikuntayksikön päälikkö

Valtuutettu Hanna Sinisalmi ensimmäisenä allekirjoittajana jätti useiden muiden 
valtuutettujen kanssa kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.4.2023 § 65 Porin 
mikromuoviksi luokiteltavaa kumirouhetta sisältävien tekonurmikenttien 
ympäristöystävällisemmiksi muuttamista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite 
on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 2.5.2023 § 231 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 31.8.2023 mennessä. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Porin tekonurmikentät muutetaan 
ympäristöystävällisemmiksi, korvaamalla mikromuoveja sisältävä kumirouhe 
ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla. Aloitteessa esitetään myös, että 
tekonurmikenttien täyteaineena voitaisiin käyttää kasviperäisiä rouheita, oliivikivi- tai 
mäntyperäistä puurouhetta kumirouheen sijaan, sillä kasviperäiset rouheet eivät 
sisällä mikromuovia tai muita ympäristölle haitallisia aineita.

Vapaa-ajan lautakunta pitää aloitetta tärkeänä ja yhtyy aloitteeseen.

Tekonurmikenttien täyteaineena käytetyn kumirouheen korvaaminen vaihtoehdoilla, 
jotka eivät sisällä mikromuoveja, tulee kaikkien jalkapallokenttien kohdalla 
ajankohtaiseksi joka tapauksessa lähivuosina.  EU:n jäsenmaiden edustajat 
hyväksyivät 26.4.2023 REACH-komiteassa komission ehdotuksen mikromuovien 
rajoittamiseksi. Tekonurmikentillä käytettävän kumirouheen osalta täyskieltoon on 
määritetty kahdeksan vuoden siirtymäaika.

Porin ulkona sijaitsevista tekonurmikentistä yksi, urheilukeskuksen lämmitettävä 
tekonurmi, on ympärivuotisessa käytössä. Ympärivuotinen käyttö edellyttää 
talvikaudella säännöllistä auraamista ja merkittävin kumirouheen ympäristöön 
siirtyminen tapahtuukin aurattavan lumen mukana. Urheilukeskuksen pitkään 
palvellut tekonurmi uusittiin juuri elokuussa 2023 ja uusimisen yhteydessä vaihdettiin 
myös tekonurmen täyteaine. Uuden tekonurmen täyteaineena käytettiin 98 % 
hiekasta koostuvaa päällystettyä mineraalia, joka on hyväksytty FIFA Quality and 
Quality Pro -standardien mukaisesti. Täyteaine, tuotenimeltään BioFlex, noudattaa 
valmistajan mukaan eri standardien mukaisia vaatimuksia tekonurmen 
ympäristöystävällisyydestä.

Muiden tekonurmikenttien osalta täyteaineen vaihtaminen on luonnollista tehdä 
niiden uusimisen yhteydessä. Jalkapallotekonurmista uusimistarve on seuraavana 
sekä Herralahden että Karhuhallin tekonurmilla. Näiden osalta uusimisaikataulu tulee 
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huomioida lähivuosien investointisuunnitelmissa. Lähiliikuntapaikkojen tekonurmet 
ovat enimmäkseen hiekkatekonurmia, joten näiden suhteen uusimispainetta ei 
täyteaineen osalta ole. Itätuulen oppimis- ja liikuntakeskuksen yhteydessä olevan, 
vuonna 2019 valmistuneen tekonurmen täyteaineena on kumirouhe. Kenttä ei tule 
itse tekonurmen osalta vielä käyttöikänsä päähän kumirouhekiellon siirtymäajan 
puitteissa, joten sen täyteaineen suhteen tulee suunnitella toimenpiteitä seuraavien 
vuosien aikana yhdessä rakennuksen ja ulkoalueiden omistajatahon kanssa.

Vapaa-ajan lautakunta pitää tärkeänä, että tekonurmikenttien täyteaineiden 
tuotekehitystä seurataan ja uusien sekä uusittavien tekonurmikenttien osalta 
täyteaineen valinta arvioidaan aina sekä tarkoituksenmukaisuuden että 
ympäristöystävällisyyden näkökulmasta.       

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 28.11.2023, § 249

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Lehtimäki
timo.lehtimaki@pori.fi
liikuntapaikkainsinööri

Valtuutettu Hanna Sinisalmi ensimmäisenä allekirjoittajana jätti useiden muiden 
valtuutettujen kanssa kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.4.2023 § 65 Porin 
mikromuoviksi luokiteltavaa kumirouhetta sisältävien tekonurmikenttien 
ympäristöystävällisemmiksi muuttamista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite 
on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 2.5.2023 § 231 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 31.8.2023 mennessä. 

Teknisen lautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa esitetään, että Porin Tekonurmikentät muutetaan 
ympäristöystävällisemmiksi, korvaamalla mikromuoveja sisältämä kumirouhe 
ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla. Aloitteessa esitellään myös korvaavia 
tuotteita kumirouheelle, kuten oliivikivi- tai mäntyperäinen puurouhe, jotka eivät 
sisällä mikromuovia tai muita ympäristölle haitallisia aineita.

Tekninen lautakunta puoltaa aloitetta.

EU:n jäsenmaiden edustajat hyväksyivät 26.4.2023 REACH-komiteasa komission 
ehdotuksen mikromuovien rajoittamiseksi tekonurmikentissä. Tekonurmikentillä 
käytettävän kumirouheen käyttämiseen on määritetty kahdeksan vuoden 
siirtymäaika, jonka jälkeen täysi käyttökielto astuu voimaan.
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Porin urheilukeskuksen lämmitettävä tekonurmi ja sen täyttöaine vaihdettiin 
elokuussa 2023. Uutena täyttöaineena käytettiin 98% hiekasta koostuvaa päällystettyä 
materiaalia, joka on hyväksytty FIFA Quality and Quolity Pro- standardien mukaisesti. 
Täyteaine on tuotenimeltään BioFlex, joka noudattaa valmistajan mukaan eri 
standardien mukaisia vaatimuksia tekonurmen ympäristöystävällisyydestä.

Porin muutkin tekonurmikentät tullaan korvaamaan kahdeksan vuoden 
siirtymäaikana joko tekonurmimaton vaihdon yhteydessä tai siirtymäajan tullessa 
vastaan. Seuraavana uusimistarpeessa ovat Karhuhallin ja Herralahden 
tekonurmikentät.  

Suomen Palloliiton olosuhdepäällikön mukaan kumirouheen korvaavien täyteaineiden 
osalta ei ole vielä saavutettu korkealuokkaista tasoa mutta yhteistyötä tehdään myös 
kansainvälisellä tasolla, jotta myös pelilliset ominaisuudet säilyisivät hyvinä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 56

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Hanna Sinisalmi jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.4.2023 § 65 Porin tekonurmikenttien 
muuttaminen ympäristöystävällisemmiksi, mikromuoveja sisältävä kumirouhe 
korvattava ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 2.5.2023 § 231 pyytää vapaa-ajan 
lautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.9.2023 § 84.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 28.11.2023 § 249.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 14

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Hanna Sinisalmi jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.4.2023 § 65 Porin tekonurmikenttien 
muuttaminen ympäristöystävällisemmiksi, mikromuoveja sisältävä kumirouhe 
korvattava ympäristöystävällisemmillä materiaaleilla -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 2.5.2023 § 231 pyytää vapaa-ajan 
lautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.9.2023 § 84.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 28.11.2023 § 249.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 56.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 115,28.08.2023
Vapaa-ajan lautakunta, § 102,07.11.2023
Tekninen lautakunta, § 269,12.12.2023
Kaupunginhallitus, § 57,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 15, 12.02.2024

§ 15
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen, valtuustoaloite, valtuutettu Ismo Läntinen

PRIDno-2023-3177

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 115

Valtuutettu Ismo Läntinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Valtuustoaloite:

Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen.

Kyseisen Koripallokentän asvaltti alusta on useasta paikasta vaarallisesti rikki ja 
aiheuttaa kaiken ikäisille käyttäjille suuren riskin erilaisille tapahturmille.

Lisäksi rikkinäinen alusta on haitaksi eri urheilulajien harjoituksilla.

Lisäksi: Koripallon kentän vieressä on myös lentopallo kenttä. Molempien kenttien 
ympäristö vaatii siistimistä, koska kentät on näkyvällä paikalla ja jonka vierestä kulkee 
vilkkaasti käytetty autotie ja pyörätie.

Ismo Läntinen 

Kaupunginvaltuutettu

Porin Perussuomalaiset".

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 07.11.2023, § 102

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
liikuntayksikön päälikkö

Valtuutettu Ismo Läntinen on jättänyt KV 28.8.2023 §115 urheilukeskuksen 
koripallokentän korjaamista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.
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Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 4.9.2023 § 390 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 30.11.2023 mennessä. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Aloitteessa nostetaan esiin koripallokentän rikkinäinen asfalttipinnoite ja sen vaikutus 
koripallokentän käyttäjien turvallisuuteen. Lisäksi aloitteessa viitataan yleisesti 
urheilukeskuksen koripallokentän alueen ja samassa yhteydessä sijaitsevan 
lentopallokentän alueen siisteyteen.

Urheilukeskuksen koripallokentän pinnoitteen kunto on ollut tiedossa ja sen 
uusimisesta on käyty keskusteluja teknisen toimialan edustajien kanssa. Kentän 
asfalttipinta onkin uusittu kuluneen syksyn aikana. Kenttämerkinnät maalataan 
kenttään keväällä 2024 ja korien taustalevyt tullaan uusimaan. Koripallokenttä 
aidattiin vuonna 2021 ja tuolloin tehtyjä aitoja on tarkoitus jatkaa pallojen pelialueella 
pysymisen varmistamiseksi. Aitaaminen lisää sekä kentän että kentän ohi kulkevan 
kevyen liikenteen väylän käyttäjien turvallisuutta.

Urheilukeskuksen alueella on tehty viime vuosien aikana lukuisia toimenpiteitä alueen 
päivittämiseksi. Vapaa-ajan lautakunta toteaa, että alueen siisteyteen on syytä 
kiinnittää erityistä huomiota, sillä urheilukeskuksen alueella järjestetetään 
säännöllisen urheilukäytön lisäksi monenlaisia yleisötapahtumia, jotka keräävät isoja 
yleisömassoja. Alueen yleinen siisteys vahvistaa osaltaan urheilukeskuksen luonnetta 
vetovoimaisena liikkumis-, virkistys- ja tapahtumaympäristönä. 

Keväällä 2022 hyväksytyn Pori 2030 -kaupunkistrategian painopisteessä Hyvinvoiva 
Pori on nostettu strategisina tekoina leikki- ja lähiliikuntapaikkojen hyvässä kunnossa 
pitäminen sekä viihtyisien ja turvallisten puitteiden luominen ulkoilulle, liikkumiselle, 
kulttuurille ja asumiselle. Vapaa-ajan lautakunta pitää urheilukeskuksen 
koripallokentän kunnostamista turvalliseksi ja viihtyisäksi tärkeänä sekä toteaa 
kunnostamisen tukevan valtuuston hyväksymään strategiaan asetettuja tavoitteita.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 12.12.2023, § 269

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Lehtimäki
timo.lehtimaki@pori.fi
liikuntapaikkainsinööri
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Valtuutettu Ismo Läntinen on jättänyt KV 28.8.2023 §115 urheilukeskuksen 
koripallokentän korjaamista koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on 
luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 4.9.2023 § 390 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnon 30.11.2023 mennessä. 

Teknisen toimialan lausunto:

Urheilukeskuksen koripallokenttä on menneenä syksynä asfaltoitu uudelleen. Uudet 
peliviivat päästään maalaamaan vasta keväällä 2024. Korien taustalevyt tullaan myös 
uusimaan ja kaksi vuotta sitten tehtyä aitausta jatketaan, jotta pallot pysyvät 
paremmin pelialueella. Lähellä kori- ja lentopallokenttää on luonnontilassa olevaa 
metsää, jota tullaan siistämään tarpeen mukaan.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Ismo Läntinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.8.2023 § 115 
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 4.9.2023 § 390 pyytää teknisen lautakunnan 
ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2023 § 102.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 269.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 15

Valtuutettu Ismo Läntinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.8.2023 § 115 
Urheilukeskuksen Koripallokentän korjaaminen -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 4.9.2023 § 390 pyytää teknisen lautakunnan 
ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot.

Vapaa-ajan lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2023 § 102.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 269.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 57.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 127,25.09.2023
Tekninen lautakunta, § 267,12.12.2023
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 139,13.12.2023
Kaupunginhallitus, § 58,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 16, 12.02.2024

§ 16
Valtuustoaloite vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, Anttooran ja 
Ahlaisten alueella, valtuustoaloite, valtuutettu SInikka Alenius

PRIDno-2023-3509

Kaupunginvaltuusto, 25.09.2023, § 127

Valtuutettu Sinikka Alenius jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, Anttooran ja 
Ahlaisten alueella.

Sain kesällä 2023 osallistua vieraslajien kitkentään Pihlavan Halssissa. Pidän asian 
tärkeänä saariston luonnon kannalta. Ainakin jättibalsamia, komealupiinia ja 
kurtturuusua on nähty tienvarsilla ja pellonreunoilla Lampaluodossa. Saaristossakin 
tulee kitkeä vieraslajeja. Näin esim. Reposaaressa suojeltaisiin arvokkaita 
painolastikasveja.

Vieraslajitalkoita ja koululaistalkoita voi järjestää Reposaaressa, Lampaluodossa, 
Anttoorassa ja Ahlaisissa. Uskon innostusta löytyvän.

Ehdotan, että vieraslajien hallintaa edistävä hanke ulotetaan vuonna 2024 myös 
saariin jokisuiston päässä kuten Reposaareen, Lampaluotoon ja Anttooraan sekä 
mantereella Ahlaisiin.

Sinikka Alenius Porin kaupunginvaltuuston jäsen SDP”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 12.12.2023, § 267

Valmistelijat / lisätiedot:
Ismo Ahonen
ismo.ahonen@pori.fi
kaupunginpuutarhuri

Valtuustoaloitteessa  vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, Anttooran 
ja Ahlaisten alueella ehdotetaan, että vieraslajien hallintaa edistävä hanke ulotetaan 
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vuonna 2024 myös saariin jokisuiston päässä kuten Reposaareen, Lampaluotoon ja 
Anttooraan sekä mantereella Ahlaisiin:

Infran kunnossapidon vastaus:

Kolmivuotinen Porin jokisuiston vieraskasvilajit hallintaan -hanke käynnistyi keväällä 
2022 ja se päättyy vuoden 2024 lopussa. Hanketta on toteutettu teknisen toimialan 
infran kunnossapidon (vastuutaho) ja elinvoima- ja ympäristötoimialan suunnittelu- ja 
kehittämisyksikön yhteistyönä. Kainuun ELY-keskus on myöntänyt kolmivuotiselle 
hankkeelle rahoitusta yhteensä 69 250 €. Hankkeessa on annettu vieraslajineuvontaa 
ja torjuttu haitallisia vieraskasvilajeja (pääasiassa jättipalsamia), Porissa 
Kokemäenjoen ja sen juopien, sekä Kokemäenjoen suiston läheisyydessä olevilla 
alueilla.  

Hankkeen alkuvaiheissa tehtiin kattava jättipalsamikartoitus Kokemäenjoen suiston ja 
laskuojien alueella. Koko hankkeen ajan kerätään kuntalaisilta vieraslajihavaintoja tätä 
varten avatun tiedonkeruulomakkeen avulla. Hankkeen työntekijät tarkistavat jokaisen 
ilmoitetun havainnon ja merkitsevät varmistetut havainnot valtakunnalliselle laji.fi-
sivustolle sekä piirtävät levinneisyysalueet kartalle tulevaa käyttöä varten. 
Tiedonkeruulomakkeelle on merkitty havaintoja 222 kappaletta, ja hankkeen 
työntekijät ovat siirtäneet laji.fi-sivustolle 203 havaintoa.  

Vaikka hankealue koskee lähinnä Kokemäenjoen suistoa ja sen laskuojia, on talkoita 
tarjottu laajasti koko Porin alueelle. Talkoita on järjestetty vieraslajitorjunnasta 
kiinnostuneiden yhdistysten, eri oppilaitosten ja asiasta kiinnostuneiden kuntalaisten 
kesken. Kaikki talkoot ovat olleet avoimia ja niihin on voinut osallistua kuka tahansa. 
Reposaari-yhdistykselle tarjottiin hankkeen järjestämiä talkoita, mutta yhdistys on 
järjestänyt jättipalsamin torjuntatalkoita itsenäisesti aiempina vuosina. Mäntyluodon 
asukasyhdistyksen kanssa on järjestetty talkoot Uniluodossa hankkeen toimesta 
kahtena kesänä. Talkoiden kohteet ovat määräytyneet alueella asuvien kuntalaisten 
kiinnostuksen ja vieraslajien esiintyvyyden mukaan. Yleisesti talkoisiin on osallistunut 
varsin vähän väkeä mainostamisesta ja tiedottamisesta huolimatta. 

Vieraskasvilajihanketta on esitelty kouluihin jaettavalla Intopolku-kirjeellä kahtena 
keväänä ja yhtenä syksynä. Intopolku-kirje esittelee oppilaitoksille mahdollisuuksia 
erilaisiin oppimisympäristöihin ja aktiviteetteihin koulun ja päiväkodin ulkopuolella. 
Kirjeen avulla on järjestetty koululaisille vieraslajioppitunteja ja torjuntatalkoita muun 
muassa Porin kristilliselle koululle ja Porin seudun steinerkoululle. Kuluvan vuoden 
syksyllä järjestettiin myös Ahlaisten koululle koko päivän kestävä vieraslajikatselmus, 
jossa hankkeen projektikoordinaattori kävi luokissa kertomassa vieraskasvilajeista, 
niiden torjunnasta ja luonnon monimuotoisuudesta. Oppitunnin päätteeksi käytiin 
kulkemassa ulkona koulun lähistöllä tutustumassa käytännössä vieraskasvilajien 
tuntomerkkeihin ja kasvupaikkoihin. 

Opastettujen talkoiden lisäksi hankkeessa on ollut mahdollista osallistua myös 
soolotalkoisiin. Soolotalkoot ovat valtakunnallinen kampanja muun muassa kunnille, 
jotka voivat osoittaa omilta mailtaan kyltillä kohteen, jossa voi kitkeä vieraslajeja. Porin 
kaupungin soolotalkookohteet ovat näkyvillä kesäaikaan kaupungin omilla 
verkkosivuilla. Soolotalkookohteita voi osoittaa lisää, joten valtuustoaloitteessa 
mainituille alueille voidaan asettaa hankkeen toimesta sopivat kohteet soolotalkoille.  
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Tavoitteena on, että hankkeen päättyessä vieraslajien torjunnan toimintamallit ja 
seurantamenetelmät vakiinnutetaan. Tavoite on myös kirjattu kaupunginhallituksen 
lokakuussa 2023 hyväksymään ja Porin kaupunkistrategiaa totuttavaan 
resurssiviisaaseen kiertotalouden tiekarttaan (toimenpide 1.E.39, Haitallisten 
vieraskasvien torjunta). Vieraskasvilajien torjuntaa on tarkoitus jatkaa Kokemäenjoen 
suiston alueella ja samalla seurata vieraslajien esiintymien muutoksia vuosittain. 
Uusia vieraskasvilajihavaintoja otetaan edelleen vastaan kuntalaisilta ja 
mahdollisuuksien mukaan järjestetään torjuntaa myös uusille alueille talkoiden tai 
työntekijöiden toimesta. Jatkuvalla seuraamisella voitaisiin saada varmuus, ettei 
vieraskasvilajit pääse huomaamatta leviämään uusille alueille ja torjunnalla saadaan 
parannettua luonnon monimuotoisuuden tilaa.  

Porin seudulla esiintyy runsaasti vieraskasvilajeja, erityisesti haitalliseksi vieraslajiksi 
luokiteltua jättipalsamia. Koska jättipalsami viihtyy vaikeakulkuisilla rantalehdoilla, on 
lajin torjunta hankalaa ja hidasta. Tämän kaltaiseen maastoon on myös vaikeaa saada 
innostunutta talkooväkeä osallistumaan. Jättipalsami pyrkii kehittämään kukinnon ja 
siemenen lyhyeenkin katkaistuun varteen, joten torjuntaa tulisi jatkaa koko 
jättipalsamin kasvukauden ajan, jotta estettäisi lajin leviäminen. Nykyisen hankkeen 
rahoitus päättyy vuonna 2024, joten resursseista riittävän työntekijämäärän 
palkkaamiseksi koko Porin alueelle tarpeeksi pitkäksi ajaksi kerrallaan ei ole 
varmuutta. Jos hanke saisi jatkoa vuoden 2024 jälkeen, voitaisiin jättipalsamin ja 
muiden vieraslajien torjunta ja seuranta vakiinnuttaa tämänhetkisille torjunta-alueille, 
sekä ulottaa kartoitusta ja torjuntaa enemmän valtuustoaloitteen mainitsemille 
alueille. 

Edellä olevaan viitaten vieraslajien torjunta joudutaan perustamaan pitkälti 
asukasaktiiviseen talkootyöhön. Infran kunnossapidon kautta hankkeeseen liittyvät 
määräaikaiset sopimukset ovat lähinnä opiskelijoiden kesätyötä ja lammassalaitumien 
pitoa Toejoen ja Luotojen alueella.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 13.12.2023, § 139

Valmistelijat / lisätiedot:
Outi Aalto
outi.aalto@pori.fi
suunnittelija

Liitteet
1 Vieraslajit Porin saaristossa
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Kaupunginhallitus on pyytänyt elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausuntoa 
kaupunginvaltuutettu Sinikka Aleniuksen valtuustoaloitteesta (KV 25.9.2023, § 127) 
koskien vieraslajien kitkentää Reposaaren, Lampaluodon, Anttooran ja Ahlaisten 
alueella. Ote kaupunginvaltuuston kokouksen pöytäkirjasta: 

“Sain kesällä 2023 osallistua vieraslajien kitkentään Pihlavan Halssissa. Pidän asian 
tärkeänä saariston luonnon kannalta. Ainakin jättibalsamia, komealupiinia ja 
kurtturuusua on nähty tienvarsilla ja pellonreunoilla Lampaluodossa. Saaristossakin 
tulee kitkeä vieraslajeja. Näin esim. Reposaaressa suojeltaisiin arvokkaita 
painolastikasveja. 

Vieraslajitalkoita ja koululaistalkoita voi järjestää Reposaaressa, Lampaluodossa, 
Anttoorassa ja Ahlaisissa. Uskon innostusta löytyvän. 

Ehdotan, että vieraslajien hallintaa edistävä hanke ulotetaan vuonna 2024 myös 
saariin jokisuiston päässä kuten Reposaareen, Lampaluotoon ja Anttooraan sekä 
mantereella Ahlaisiin.” 

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, yksikön päällikkö, kasvupalvelutyksikkö

Elinvoima- ja ympäristölautakunta antaa valtuustoaloitteesta seuraavan lausunnon: 

Kolmivuotinen Porin jokisuiston vieraskasvilajit hallintaan -hanke käynnistyi keväällä 
2022 ja se päättyy vuoden 2024 lopussa. Hanketta on toteutettu teknisen toimialan 
infran kunnossapidon (vastuutaho) ja elinvoima- ja ympäristötoimialan suunnittelu- ja 
kehittämisyksikön yhteistyönä. Kainuun ELY-keskus on myöntänyt kolmivuotiselle 
hankkeelle rahoitusta yhteensä 69 250 €. Hankkeessa on annettu vieraslajineuvontaa 
ja torjuttu haitallisia vieraskasvilajeja (pääasiassa jättipalsamia), Porissa 
Kokemäenjoen ja sen juopien, sekä Kokemäenjoen suiston läheisyydessä olevilla 
alueilla. Edellä mainituilla alueilla on runsaasti herkkiä rantalehtoja, joista osa kuuluu 
luonnonsuojelu- ja Natura 2000-alueisiin. Keskittämällä vieraslajien torjunnan 
selkeästi tietylle alueelle on torjuntatoimet saatu tehokkaammiksi ja lajien leviäminen 
paremmin hallintaan. Jättipalsamin siemenet kelluvat ja liikkuvat tehokkaasti joen 
virtauksen mukana uusille alueille, joten on perusteltua aloittaa torjuntatoimet 
laskuojista ja joen yläjuoksulta. 

Hankkeen alkuvaiheissa tehtiin kattava jättipalsamikartoitus Kokemäenjoen suiston ja 
laskuojien alueella. Koko hankkeen ajan kerätään kuntalaisilta vieraslajihavaintoja tätä 
varten avatun tiedonkeruulomakkeen avulla. Hankkeen työntekijät tarkistavat jokaisen 
ilmoitetun havainnon ja merkitsevät varmistetut havainnot valtakunnalliselle laji.fi-
sivustolle sekä piirtävät levinneisyysalueet kartalle tulevaa käyttöä varten. 
Tiedonkeruulomakkeelle on merkitty havaintoja 222 kappaletta, ja hankkeen 
työntekijät ovat siirtäneet laji.fi-sivustolle 203 havaintoa.  

Kuntalaiset ovat ilmoittaneet muutamia havaintoja valtuustoaloitteessa mainituille 
kohteille ja ilmoitusten perusteella on alueita käyty myös kartoittamassa. Havaintoja 
on tullut jättipalsamista, kurtturuususta ja komealupiinista. Kaikki ilmoitetut havainnot 
ovat saavutettavissa autoteitä käyttäen. Saaret, joihin ei autolla pääse, ovat 
kartoittamatta. Näille kohteille ei ole tullut yhtään kuntalaisen ilmoittamaa havaintoa. 
Valtuustoaloitteessa mainituilta alueilta ilmoitetut havainnot on esitetty liitteessä.
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Vaikka hankealue koskee lähinnä Kokemäenjoen suistoa ja sen laskuojia, on talkoita 
tarjottu laajasti koko Porin alueelle. Talkoita on järjestetty vieraslajitorjunnasta 
kiinnostuneiden yhdistysten, eri oppilaitosten ja asiasta kiinnostuneiden kuntalaisten 
kesken. Kaikki talkoot ovat olleet avoimia ja niihin on voinut osallistua kuka tahansa. 
Reposaari-yhdistykselle tarjottiin hankkeen järjestämiä talkoita, mutta yhdistys on 
järjestänyt jättipalsamin torjuntatalkoita itsenäisesti aiempina vuosina. Mäntyluodon 
asukasyhdistyksen kanssa on järjestetty talkoot Uniluodossa hankkeen toimesta 
kahtena kesänä. Talkoiden kohteet ovat määräytyneet alueella asuvien kuntalaisten 
kiinnostuksen ja vieraslajien esiintyvyyden mukaan. Yleisesti talkoisiin on osallistunut 
varsin vähän väkeä mainostamisesta ja tiedottamisesta huolimatta. 

Vieraskasvilajihanketta on esitelty kouluihin jaettavalla Intopolku-kirjeellä kahtena 
keväänä ja yhtenä syksynä. Intopolku-kirje esittelee oppilaitoksille mahdollisuuksia 
erilaisiin oppimisympäristöihin ja aktiviteetteihin koulun ja päiväkodin ulkopuolella. 
Kirjeen avulla on järjestetty koululaisille vieraslajioppitunteja ja torjuntatalkoita muun 
muassa Porin kristilliselle koululle ja Porin seudun steinerkoululle. Kuluvan vuoden 
syksyllä järjestettiin myös Ahlaisten koululle koko päivän kestävä vieraslajikatselmus, 
jossa hankkeen projektikoordinaattori kävi luokissa kertomassa vieraskasvilajeista, 
niiden torjunnasta ja luonnon monimuotoisuudesta. Oppitunnin päätteeksi käytiin 
kulkemassa ulkona koulun lähistöllä tutustumassa käytännössä vieraskasvilajien 
tuntomerkkeihin ja kasvupaikkoihin. 

Opastettujen talkoiden lisäksi hankkeessa on ollut mahdollista osallistua myös 
soolotalkoisiin. Soolotalkoot ovat valtakunnallinen kampanja muun muassa kunnille, 
jotka voivat osoittaa omilta mailtaan kyltillä kohteen, jossa voi kitkeä vieraslajeja. Porin 
kaupungin soolotalkookohteet ovat näkyvillä kesäaikaan kaupungin omilla 
verkkosivuilla. Soolotalkookohteita voi osoittaa lisää, joten valtuustoaloitteessa 
mainituille alueille voidaan asettaa hankkeen toimesta sopivat kohteet soolotalkoille.  

Tavoitteena on, että hankkeen päättyessä vieraslajien torjunnan toimintamallit ja 
seurantamenetelmät vakiinnutetaan. Tavoite on myös kirjattu kaupunginhallituksen 
lokakuussa 2023 hyväksymään ja Porin kaupunkistrategiaa totuttavaan 
resurssiviisaaseen kiertotalouden tiekarttaan (toimenpide 1.E.39, Haitallisten 
vieraskasvien torjunta). Vieraskasvilajien torjuntaa on tarkoitus jatkaa Kokemäenjoen 
suiston alueella ja samalla seurata vieraslajien esiintymien muutoksia vuosittain. 
Uusia vieraskasvilajihavaintoja otetaan edelleen vastaan kuntalaisilta ja 
mahdollisuuksien mukaan järjestetään torjuntaa myös uusille alueille talkoiden tai 
työntekijöiden toimesta. Jatkuvalla seuraamisella voitaisiin saada varmuus, ettei 
vieraskasvilajit pääse huomaamatta leviämään uusille alueille ja torjunnalla saadaan 
parannettua luonnon monimuotoisuuden tilaa.  

Porin seudulla esiintyy runsaasti vieraskasvilajeja, erityisesti haitalliseksi vieraslajiksi 
luokiteltua jättipalsamia. Koska jättipalsami viihtyy vaikeakulkuisilla rantalehdoilla, on 
lajin torjunta hankalaa ja hidasta. Tämän kaltaiseen maastoon on myös vaikeaa saada 
innostunutta talkooväkeä osallistumaan. Jättipalsami pyrkii kehittämään kukinnon ja 
siemenen lyhyeenkin katkaistuun varteen, joten torjuntaa tulisi jatkaa koko 
jättipalsamin kasvukauden ajan, jotta estettäisi lajin leviäminen. Nykyisen hankkeen 
rahoitus päättyy vuonna 2024, joten resursseista riittävän työntekijämäärän 
palkkaamiseksi koko Porin alueelle tarpeeksi pitkäksi ajaksi kerrallaan ei ole 
varmuutta. Jos hanke saisi jatkoa vuoden 2024 jälkeen, voitaisiin jättipalsamin ja 
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muiden vieraslajien torjunta ja seuranta vakiinnuttaa tämänhetkisille torjunta-alueille, 
sekä ulottaa kartoitusta ja torjuntaa enemmän valtuustoaloitteen mainitsemille 
alueille. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 58

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Vieraslajit Porin saaristossa

Valtuutettu Sinikka Alenius jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 25.9.2023 § 127 
Valtuustoaloite vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, Anttooran ja 
Ahlaisten alueella. -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
2.10.2023 § 425 pyytää teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja ympäristölautakunnan 
lausunnot.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 267.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 13.12.2023 § 139.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 16

Liitteet
1 Vieraslajit Porin saaristossa

Valtuutettu Sinikka Alenius jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 25.9.2023 § 127 
Valtuustoaloite vieraslajien kitkemisestä Reposaaren, Lampaluodoon, Anttooran ja 
Ahlaisten alueella. -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
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kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
2.10.2023 § 425 pyytää teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja ympäristölautakunnan 
lausunnot.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 267.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 13.12.2023 § 139.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 58.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 128,25.09.2023
Tekninen lautakunta, § 268,12.12.2023
Kaupunginhallitus, § 59,05.02.2024
Kaupunginvaltuusto, § 17, 12.02.2024

§ 17
Porin teknisen toimialan kaluston investointisuunnitelma, valtuustoaloite, valtuutettu 
Jarno Joensuu

PRIDno-2023-3573

Kaupunginvaltuusto, 25.09.2023, § 128

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”PORIN TEKNISEN TOIMIALAN KALUSTON INVESTOINTISUUNNITELMA

Porin teknisen toimialan ajoneuvo- ja konekalusto on osaltaan jo reilusti ikääntynyttä. 
Erinäiset kaluston ikääntymisestä ja kulumisesta johtuvat ongelmat ja viat 
hankaloittavat päivittäisten työsuoritteiden toteuttamista nopeasti ja tehokkaasti. 
Teknisellä toimialalla on ollut käytössä jonkinlainen sisäinen investointiohjelma, joka 
on kuitenkin ollut lyhytkestoinen.

Porin teknisen toimialan oma toiminta on laadukasta ja kustannustehokasta. Aiemmin 
tehtyjen kustannusvertailujen perusteella voidaan todeta toiminnan kestävän 
tarkastelun myös muihin verrokkikaupunkeihin verrattuna. Ajoneuvo- ja konekaluston 
pitää olla ajantasaista nopean ja tehokkaan oman toiminnan mahdollistamiseksi.

Porin kaupungin hallintosäännön 130 § mukaan esitän seuraavaa:

1. Porin tekninen toimiala laatii pitkän tähtäimen investointisuunnitelman ajoneuvo- ja 
konekalustolle (vähintään 8 vuotta). Suunnitelmassa tulee esittää ajoneuvojen ja 
koneiden tiedot sekä ennalta suunniteltu uusimisajankohta sekä se mihin uusittava 
ajoneuvo tai kone sijoitetaan. Suunnitelmaan pitää sisällyttää myös konekalustoon 
liittyvät apulaitteet.

2. Ajoneuvo- ja konekaluston investointisuunnitelma tulee hyväksyttää vuosittain 
teknisen lautakunnan kokouksessa hyvissä ajoin ennen seuraavan vuoden 
talousarvion käsittelyä.

3. Investointisuunnitelma tulee laatia ja hyväksyttää vielä vuoden 2023 aikana, että 
sen ensivaihe ehtii vuoden 2024 talousarviokäsittelyyn.

4. Ajoneuvo- ja konekaluston investointisuunnitelmaa tulee ylläpitää ja päivittää 
säännöllisesti.

 

Porissa  25.9.2023

Jarno Joensuu (sd) kaupunginvaltuutettu” 

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 12.12.2023, § 268

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Toni Haapakoski
johanna.jokelainen@pori.fi, toni.haapakoski@pori.fi
hallintopäällikkö, Yksikön päälikkö, infrayksikkö

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”PORIN TEKNISEN TOIMIALAN KALUSTON INVESTOINTISUUNNITELMA

Porin teknisen toimialan ajoneuvo- ja konekalusto on osaltaan jo reilusti ikääntynyttä. 
Erinäiset kaluston ikääntymisestä ja kulumisesta johtuvat ongelmat ja viat hankaloittavat 
päivittäisten työsuoritteiden toteuttamista nopeasti ja tehokkaasti. Teknisellä toimialalla on 
ollut käytössä jonkinlainen sisäinen investointiohjelma, joka on kuitenkin ollut 
lyhytkestoinen.

Porin teknisen toimialan oma toiminta on laadukasta ja kustannustehokasta. Aiemmin 
tehtyjen kustannusvertailujen perusteella voidaan todeta toiminnan kestävän tarkastelun 
myös muihin verrokkikaupunkeihin verrattuna. Ajoneuvo- ja konekaluston pitää olla 
ajantasaista nopean ja tehokkaan oman toiminnan mahdollistamiseksi.

Porin kaupungin hallintosäännön 130 § mukaan esitän seuraavaa:

1. Porin tekninen toimiala laatii pitkän tähtäimen investointisuunnitelman ajoneuvo- ja 
konekalustolle (vähintään 8 vuotta). Suunnitelmassa tulee esittää ajoneuvojen ja koneiden 
tiedot sekä ennalta suunniteltu uusimisajankohta sekä se mihin uusittava ajoneuvo tai 
kone sijoitetaan. Suunnitelmaan pitää sisällyttää myös konekalustoon liittyvät apulaitteet.

2. Ajoneuvo- ja konekaluston investointisuunnitelma tulee hyväksyttää vuosittain teknisen 
lautakunnan kokouksessa hyvissä ajoin ennen seuraavan vuoden talousarvion käsittelyä.

3. Investointisuunnitelma tulee laatia ja hyväksyttää vielä vuoden 2023 aikana, että sen 
ensivaihe ehtii vuoden 2024 talousarviokäsittelyyn.

4. Ajoneuvo- ja konekaluston investointisuunnitelmaa tulee ylläpitää ja päivittää 
säännöllisesti.”

 

Tekninen lautakunta esittää lausunnoksi seuraavaa:

Teknisen toimialan logistiikan toimintayksikkö hallinnoi keskitetysti 323 kpl Porin 
kaupungin omistamaa rekisteröityä ajoneuvoa. Ajoneuvot ovat eri toimialojen ja 
liikelaitosten käytössä moninaisissa tehtävissä. Ajoneuvot jakautuvat toimialoille ja 
liikelaitoksille seuraavasti, Palveluliikelaitos 1 kpl, Konsernipalvelut 2 kpl, 
Sivistystoimiala 7 kpl, Elinvoima- ja ympäristötoimiala 16 kpl, Porin vesi 22 kpl, 
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Tekninen toimiala 275 kpl. Käyttäjät maksavat ajoneuvoista sisäistä vuokraa 
(vyörytyserä). Ajoneuvoja on ajettavasta ruohonleikkurista tiehöylään. Osaan 
ajoneuvoista kuuluu useita lisälaitteita tai muita varusteita.

Logistiikka laatii vuosittain ajoneuvoille investointiesityksen. Menneinä vuosina 
logistiikan esitystä on usein muutettu. Investointitaso on ollut vuosina 2013-2022 
määrältään 500-600 000 euroa ja vuonna 2021 vain 200 000 euroa. Tämä 
investointitaso näkyy nyt ajoneuvojen ikääntymisenä. Ajoneuvo- ja 
kalustoinvestointien määrärahat vuodelle 2023 olivat yhteensä 1 479 000 euroa. 
Logistiikan esitys ajoneuvo- ja kalustoinvestoinneiksi vuodelle 2024 on yhteensä 
1 694 000 euroa. Tästä ajoneuvojen (henkilö-, paketti-, ja kevytkuorma-autot sekä 
raskaat ajoneuvot) osuus on 1 150 000 euroa. Kalustoinvestointeihin sisältyy 
työkoneita ja lisälaitteita (moottorityökoneita, auroja, hiekoittimia, kerääviä 
harjakoneita, jne.). Kaikkien olemassa olevien logistiikan hallinnoimien ajoneuvojen 
yhteenlaskettu uushankintahinta on karkeasti arvioituna 22 000 000 euroa.  Summa 
muodostuu henkilö- paketti ja kevytkuorma-autoista (7 000 000 euroa), raskaista 
ajoneuvoista (10 000 000 euroa), työkoneista (5 000 000 euroa). Ajoneuvojen 
keskimääräisenä pitoaikana tulisi pyrkiä pitämään 10-15 vuotta, ajoneuvolajista ja 
käytöstä riippuen. Vuosittaisena ajoneuvoinvestointina pitäisi näin ollen käyttää 
vähintään 1 467 000 euroa jos pitoajaksi halutaan keskimäärin 15 vuotta.

Ajoneuvoinvestointeja suunniteltaessa kuullaan käyttäjien tarpeita ja toiveita. 
Ajoneuvoja pyritään uusimaan aina vanhimmasta päästä, huomioiden kuitenkin 
ajoneuvon käyttötarve ja käyttöaste, esimerkiksi osa kalustosta on käytössä vain 
kesäkautena. Uusintapäätökseen vaikuttaa myös ajoneuvon tekninen kunto. 
Käyttäjien ajoneuvotarpeet myös toisinaan muuttuvat, joskus nopeastikin, tähän pitää 
pystyä myös reagoimaan. Aina logistiikka ei saa ajoissa tietoa suunnitelluista 
muutoksista ajoneuvotarpeisiin, jotta voisi asian huomioida investointiesityksessä. 
Ajoneuvoja jonkin verran myös kierrätetään, ajoneuvo voidaan siirtää toiselle 
yksikölle, jos se on hyvässä kunnossa ja jos se ei ole enää alkuperäiselle yksikölle 
soveltuva. Edellä mainituista syistä ajoneuvoille ei ole luotu vuosiksi eteenpäin 
suunniteltuja uusimisajankohtia. Ajoneuvon viimeinen sijoituspaikka on usein 
logistiikan korjaamo, sinne jätetään poistuvaa ajoneuvokalustoa vielä joksikin aikaa 
sijausautoiksi ennen kuin poistetaan kokonaan käytöstä ja myydään 
nettihuutokaupalla.

Hankinnoissa huomioidaan myös elokuun alussa 2021 voimaan tullut laki ajoneuvo- ja 
liikennepalveluhankintojen ympäristö- ja energiatehokkuusvaatimuksista velvoittaa 
uusissa hankinnoissa kuntia ja valtiota hankkimaan tietyn osuuden 
ympäristöystävällisiä ajoneuvoja. Velvoitteet on jaettu kahdelle hankinta-ajanjaksolle; 
Ensimmäisellä hankinta-ajanjaksolla 2.8.2021-31.12.2025 ympäristöystävälliseksi 
henkilöautoksi ja kevyeksi hyötyajoneuvoksi katsotaan enintään 50 CO2 g /km 
päästöinen ajoneuvo eli lataushybridi tai täyssähköauto. Toisella hankinta-ajanjaksolla 
1.1.2026-31.12.2030 ympäristöystävälliseksi henkilöautoksi ja kevyeksi 
hyötyajoneuvoksi katsotaan 0 CO2 g /km päästöinen ajoneuvo eli täyssähköauto. 
Porin osalta molemmilla hankintajaksoilla ympäristöystävällisten henkilöautojen ja 
kevyiden hyötyajoneuvojen vähimmäisosuus on 50 %, eli vähintään puolet 
hankittavista autoista pitää täyttää hankinta-ajanjaksolle määrätyn 
päästövaatimuksen.
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Logistiikan vuodelle 2024 esittämä ajoneuvo- ja kalustohankintojen investointisumma 
on yhteensä 1 694 000 euroa. Esitys sisältää 500 000 euroa henkilö-, paketti- ja 
kevytkuorma-autohankintoihin, hankinnoilla uusitaan lähtökohtaisesti kalustoa 
vanhemmasta päästä. Hankintamääränä tuo summa tarkoittaa keskimäärin 12:sta 
pakettiautoa. Henkilö-, paketti- ja kevytkuorma-autoja on 178 kappaletta. Tuolla 
uusintamäärällä pitoajaksi muodostuu 15 vuotta. Raskaisiin ajoneuvoihin on esitetty 
650 000 euroa, tiehöylä ja maansiirtokuorma-auto aurausvarustuksella. 
Kalustoinvestointeihin esitetty 544 000 euroa. Sisältää seuraavat työkoneet ja 
lisälaitteet:

-          taajamatraktori infran kunnossapitoon 100 000 €

-          taajamatraktori liikuntapaikkojen kunnossapitoon 100 000 €

-          taajamatraktori kiinteistönhoitoon 100 000 €

-          suurtehoruohonleikkuri infran kunnossapitoon 90 000 €

-          2 kpl keräävä ajettava ruohonleikkuri kiinteistönhoitoon yht. 58 000 €

-          keräävä ajettava ruohonleikkuri infran kunnossapitoon 45 000 €

-          2 kpl nivelaura (traktoriin) infran kunnossapito 20 000 €

-          alueaura (kuorma-autoon) infran kunnossapito 16 000 €

-          hiekoitin (taajamatraktoriin) infran kunnossapito 15 000 €

 

Tekninen toimiala pitää perusteltuna, että vuosittainen ajoneuvojen- ja konekaluston 
investointiohjelma laaditaan vuosittain huomioiden ajoneuvon käyttötarve, 
käyttöaste, kunto, ikä ja ympäristövaatimukset. Lisäksi Tekninen toimiala pitää 
perusteltuna, että jatkossa pyritään määrittämään oikea investointitaso kullekin 
ajoneuvoluokalle (1. henkilö- paketti ja kevytkuorma-autot, 2. raskaat ajoneuvot ja 3. 
työkoneet) vuosittaisen investointiohjelman laadinnan pohjaksi. Tätä tietoa 
hyödynnettäisiin talousarvioprosessissa kaupungin investointiraamia määritettäessä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 05.02.2024, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö
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Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 25.9.2023 § 128 
Porin teknisen toimialan kaluston investointisuunnitelma -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 2.10.2023 § 425 pyytää teknisen lautakunnan 
lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 268.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 12.02.2024, § 17

Valtuutettu Jarno Joensuu jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 25.9.2023 § 128 
Porin teknisen toimialan kaluston investointisuunnitelma -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 2.10.2023 § 425 pyytää teknisen lautakunnan 
lausunnon.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 12.12.2023 § 268.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 5.2.2024 § 59.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 18
Lupapiste.fi viesteihin vastattava 3 arkipäivän sisällä, valtuustoaloite, valtuutettu Mikael 
Ropo

PRIDno-2024-693

Valtuutettu Mikael Ropo jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite:

Lupapiste.fi viesteihin vastattava 3 arkipäivän sisällä

Taustaa:

Tällä hetkellä viesteihin vastaaminen viranomaisten osalta saattaa kestää viikkoja tai 
jopa kuukausia. Olen myös saanut palautetta tilanteesta, jossa käsittelijää ei ole 
pystytty osoittamaan riittävän ajoissa. Tämä taas johtaa hankkeiden viivästymiseen ja 
vaikeuttaa asiointia huomattavasti, eikä varmaankaan myöskään paranna kaupungin 
imagoa. Nykyisin on mielestäni täysin perusteltua, että asiakasta palvellaan kolmen 
arkipäivän kuluessa oli kyseessä yksityinen yritys tai julkinen toimija.

Esitän, että:

Porin kaupunki tekee palvelulupauksen ja vaatii, että lupapiste.fi palvelussa asioita 
käsittelevät viranomaiset vastaavat viesteihin kolmen arkipäivän sisällä. Lisäksi esitän, 
että käsittelijä myös määrätään hankkeille kolmen arkipäivän sisällä.

 

Porissa 12.2.2024

Mikael Ropo

kaupunginvaltuutettu kok.

teknisen lautakunnan puheenjohtaja”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 19
Porin stadion painonnostosali säilytettävänä maksuttomana, valtuustoaloite, valtuutettu 
Anssi Salmi

PRIDno-2024-706

Valtuutettu Anssi Salmi jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin stadion painonnostosali säilytettävänä maksuttomana 

Porin nuorisotalon ja stadionin tarveselvitysten valmistuttua on syytä kiinnittää 
erityistä huomiota stadionin painonnostosalin maksuttomuuteen ja 
saavutettavuuteen jokaiselle kuntalaiselle. Kyseinen painonnostosali on 
maksuttomuuteensa ja pitkien perinteidensä johdosta tila, joka luo hyvinvointia 
lukuisille porilaisille niin fyysisen kuin henkisen terveyden näkökulmasta. Tärkeä on 
myös ottaa huomioon se, että ulkoliikuntaan tarkoitetut voimailuvälineet eivät korvaa 
sisäliikuntatilaa. 

Kaupunginvaltuutettu Anssi Salmi, (ps.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§4

Kunnallisvalitusohje
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Turun hallinto-oikeudelta.

Valitusoikeus

Tähän päätökseen saa hakea muutosta

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen
viranomainen toimialaansa kuuluvissa asioissa
maakunnan liitto ja kunta, joiden alueella kaavassa osoitetulla maankäytöllä on 
vaikutuksia
rekisteröity paikallinen tai alueellinen yhteisö toimialaansa kuuluvissa asioissa 
toimialueellaan.

Valitusaika

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Kunnan jäsenen, asianosaisen ja muun valittamaan oikeutetun katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä 
yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen

Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku

Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4

Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi

Faksinumero:            029 56 42414

Puhelinnumero:         029 56 42400
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Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Linkki lakiin: https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%
5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori

Käyntiosoite:            Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6

Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi

Faksinumero:           (02) 634 9417

Puhelinnumero:        (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
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maanantai               10 - 16

tiistai-torstai              8 - 16

perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä.
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Kunnallisvalitus
§5

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Linkki lakiin: https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%
5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Muutoksenhakukielto
§1, §2, §3, §6, §7, §8, §9, §10, §11, §12, §13, §14, §15, §16, §17, §18, §19

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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